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Openbare raadsvergadering gemeente Krimpenerwaard

Algemeen:
Datum: 9 juli 2019
Tijd: 16.00 – 22.45 uur
Locatie: Raadszaal gemeentehuis te Lekkerkerk

Aanwezig:
Voorzitter: burgemeester R.S. Cazemier 
Griffier: mevrouw M-L. van Muijen
Leden: CDA: de heer J.R. Dekker vanaf agendapunt 14, mevrouw H.C. Bultman en

de heer K. Larooij vanaf agendapunt 15
ChristenUnie: de heer A.H. van Dorp, de heer A. Tom en 
mevrouw N.E. van Zijl-Vuijk
Dierbaar Krimpenerwaard: mevrouw S.A.B. van Rooy
D66: de heer J. van de Lagemaat en 
Lokaal op 1: mevrouw G. Smit-Raggers, de heer J.C. Hoftijzer en 
de heer P.H. Gabeler vanaf agendapunt 15
Pro Krimpenerwaard: mevrouw P.C.M. Klomp-Lever 
PvdA: de heer C. van der Graaf en de heer A. Maat
SGP: de heer J.W. van der Ham, de heer J.P. Neven, de heer J. Verburg vanaf 
agendapunt 15 en de heer H.W. Wassink vanaf agendapunt 14
VGBK: de heer W.J. Schoof, mevrouw A. van Buren-van der Heiden, de heer 
Y. van Dortmont, de heer P. van der Hek, de heer E. Mondriaan en 
de heer B. Schamper
VVD: de heer G.P. Zuijderwijk, de heer M.J. Oudshoorn, 
mevrouw H. Vogel-Harberink en de heer R. van der Wilt 
Waard18: de heer W. Pannekoek

Wethouders: de heer A. Bening, mevrouw R. Boere, mevrouw J. Hofman-Verwoert, 
mevrouw L. Sleeuwenhoek, de heer J. Vente en de heer L. A. de Wit

Secretaris: mevrouw M. Plantinga
Griffie: mevrouw L. Duijm en mevrouw P.A.M. Goedvolk
Notulist: mevrouw P. Heijne, Dria

Afwezig: de heer Struijs, Pro Krimpenerwaard 
de heer J.M. van der Zwaart vanaf schorsing agendapunt 16

_____________________________________________________________________________

1. Welkom
De voorzitter heet alle aanwezigen welkom bij deze openbare raadsvergadering van de 
gemeente Krimpenerwaard.

De voorzitter spreekt zijn dank uit voor de blijken van medeleven die zijn vrouw en hij hebben 
ontvangen. Deze zijn zeer op prijs gesteld.

2. Opening
De voorzitter opent de vergadering. Hij meldt de afwezigheid van de heer Struijs en de verlate 
komst van de heren Dekker, Gabeler, Larooij, Verburg en Wassink.

3. Moment van stilte
De voorzitter verzoekt de aanwezigen een korte stilte in acht te nemen, waarbij eenieder zich op 
zijn of haar gewenste wijze kan voorbereiden op de vergadering.
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4. Vaststellen van de agenda van 9 juli 2019
De voorzitter geeft aan dat in het eerste vergaderdeel geen spreektijden gelden, maar de 
voorzitter verzoekt de sprekers niettemin hun betoog kort te houden. Vanaf agendapunt 15, de 
Kadernota en de Meerjarenraming, geldt een spreektijd van maximaal vijftien minuten voor de 
raadsfracties en voor het college in totaal één uur, verdeeld in veertig minuten voor de eerste 
termijn en twintig minuten voor de tweede termijn. Op 10 juli om 20.00 uur wordt de vergadering 
hervat en heeft elke fractie opnieuw de maximale spreektijd van twintig minuten.

De gemeenteraad stelt de agenda ongewijzigd vast.

5. Bekrachtiging geheimhouding
Er zijn geen stukken ter bekrachtiging geheimhouding.

6. Spreekrecht burgers
Er hebben zich geen inwoners gemeld voor het spreekrecht.

7. Actualiteitendebat
Er is geen aanvraag voor het actualiteitendebat.

8. Overzicht toezeggingen
Mevrouw Van Rooy, DK, had eerder de ontbrekende expliciete toezegging gemeld in het kader 
van een onderzoek naar alle subsidieaanvragen van de afgelopen jaren ter verbetering van het 
dierenwelzijn. Daarnaast is een tweede toezegging gedaan door de burgmeester om actie te 
ondernemen voor de zwerfkatten in de Krimpenerwaard en voor 2019 hiervoor incidenteel een 
bedrag beschikbaar te stellen.

De voorzitter erkent bij de tweede toezegging dat dit uit de lopende budgetten zou worden 
gefinancierd. De eerste toezegging kan hij zich niet herinneren. De griffie wordt verzocht deze na 
te zoeken.

De gemeenteraad neemt het overzicht toezeggingen voor kennisgeving aan, met inachtneming 
van de gemaakte opmerkingen.

9. Vaststelling verslag openbare vergadering gemeenteraad op 11 juni 2019
De gemeenteraad stelt het verslag van de openbare raadsvergadering op 11 juni 2019 
ongewijzigd vast.

10. Evaluatie voortgang prestatieafspraken Zilvermuseum
De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het raadsvoorstel.

11. Verordening onderzoek doelmatigheid en doeltreffendheid
De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het raadsvoorstel.

12. Benoeming leden ad interim Raad van Toezicht Stichting Onderwijs Primair 
(stemming)

De voorzitter meldt dat voor de goede orde de stemming schriftelijk moet verlopen en benoemt 
mevrouw Van Buren, de heer Van Dortmont tot leden en mevrouw Klomp tot voorzitter van de 
commissie van stemopneming. 

De voorzitter schorst de vergadering.
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Schorsing

De voorzitter heropent de vergadering en geeft mevrouw Buren namens de commissie van 
stemopneming het woord.

Mevrouw Van Buren meldt dat de commissie van stemopneming de stembriefjes heeft geteld. De 
uitgebrachte en geldige stemmen zijn unaniem voor de voorgestelde benoeming.

De gemeenteraad benoemt unaniem de leden ad interim van de Raad van Toezicht van Stichting 
Onderwijs Primair.

13. Jaarstukken 2018
De heer Van Dorp, CU, noemt als eerste het positieve rekeningsaldo van 1,2 miljoen euro en de 
goedkeurende accountantsverklaring. In dit verslag staan steeds meer prestatie-indicatoren op 
groen of scoren het predicaat ‘goed’, ondanks de complexe hedendaagse jaarrekeningregels. 
Hiervoor complimenteert de fractie het college en het ambtelijke apparaat.
De ChristenUnie neemt het initiatief voor een amendement om 500.000 euro van het resultaat te 
storten in de voorziening Sociaal Domein ten behoeve van de jeugdzorg. De extra rijksmiddelen 
voor de jeugdzorg zijn namelijk niet structureel en vanaf 2022 ontstaat er een begrotingstekort bij 
blijvend oplopende volumes in de jeugdzorg. Uit de voorziening zijn maatregelen te treffen om 
het stelsel beter en efficiënter te laten werken. Het amendement wordt mede ingediend door 
VGBK, VVD, Lokaal op 1 en D66.

===
A19-42, ChristenUnie, VGBK, VVD, Lokaal op 1 en D66 – Geld voor jeugdzorg

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019 besluit het 
raadsvoorstel als volgt te wijzigen:

Het voorgesteld besluit onder punt 3 Het voordelig saldo ad 1.290.836 euro als volgt te 
bestemmen aan te vullen en te wijzigen met
3.4 Toevoeging voorziening Jeugdzorg 500.000 euro
3.5 Restant bedrag

Toevoeging Algemene reserve vrij vermogen 520.836 euro

Toelichting:
- Door de jeugdzorg te decentraliseren heeft het Rijk het vertrouwen uitgesproken in 

gemeenten dat zij samen met de jeugdzorgaanbieders de jeugdzorg kunnen organiseren.
- Uit onderzoek blijkt dat gemeenten te maken hebben met volumestijging en oplopende 

tekorten op het budget voor jeugdhulp.
- Het huidige stelsel van de jeugdzorg moet doorontwikkeld worden om beter en efficiënter te 

werken. Dat vraagt tijd en ruimte, die gemeenten alleen kunnen nemen bij voldoende 
middelen.

- De extra middelen die gemeenten recent van het Rijk ontvangen hebben voor de jeugdzorg 
zijn niet structureel. Zij dekken de jaren 2019, 2020 en 2021. Vanaf 2022 ontstaat er een 
tekort op de meerjarenbegroting door het wegvallen van deze middelen. 

- De toevoeging aan de voorziening Jeugdzorg, gevoed vanuit het overschot van de 
jaarrekening 2018, stelt de gemeente in staat om samen met de rijksgelden, het huidige 
stelsel beter en efficiënter te laten werken. 

Het amendement is ondertekend door de fracties van ChristenUnie, VGBK, VVD, Lokaal op 1 en 
D66



pagina 4 van 55

===

De heer Wassink, SGP, verwijst kortheidshalve naar de eerdere inbreng van zijn partij in de 
commissie. De fractie blikt terug op 2018 als niet het beste gemeentejaar. Er waren verschillende 
momenten van onrust na de verkiezingen, namelijk bij de inwoners, in de raadsfracties en onder 
de ondernemers, die ontevreden waren over de communicatie en participatie. Het dieptepunt 
voor de SGP is het verdwijnen van de kernwaarde zondagsrust.
Anderzijds zijn er goede besluiten genomen met een incidentele financiële plus als afronding 
dankzij een stabiel financieel beleid. De SGP complimenteert het college en de organisatie.
De fractie verbaast zich erover dat het kunstwerk op de rotonde in Berkenwoude niet is 
gerealiseerd, waarvoor de SGP met andere fracties zich heeft ingezet. 
Het college deed tijdens de commissievergadering enkele toezeggingen over de onderbouwing 
van de kosten van de afvalinzameling. De SGP rekent erop dat die beantwoording uiterlijk bij de 
begrotingsbehandeling in november naar de raad komt.
De fractie kan in principe meegaan met het CU-amendement, maar vraagt naar de urgentie van 
het amendement. Dat in 2022 een tekort ontstaat, is ver voor de troepen uit lopen. Is dit tekort 
ook de verwachting van het college? Graag een onderbouwde reactie. Er vindt een herijking van 
het Gemeentefonds plaats met name in het sociaal domein. De resultaten zijn pas na de zomer 
te verwachten met mogelijk meer financiële meevallers.
Voor het overige stemt de SGP-fractie in met de Jaarstukken 2018.

Mevrouw Bultman, CDA, geeft de complimenten voor de Jaarstukken en verwijs naar haar 
betoog in de commissievergadering.
Het CDA twijfelt om het amendement van de ChristenUnie over de jeugdzorg te steunen. Het is 
zeker sympathiek. De fractie is blij dat de Krimpenerwaard in tegenstelling tot veel collega-
gemeenten geen tekort heeft op de jeugdzorg. Het CDA deelt de bezorgdheid van de indieners. 
De fractie vraagt zich af of het amendement niet te prematuur is gezien het nog lopende overleg 
tussen de VNG en het ministerie en de mogelijke meevallers voor het Gemeentefonds.
De CDA-fractie dient zelf een amendement in, ‘Regulier budget sociaal domein’. Enkele 
gemeenten werken in dit beleidsveld met een relatief klein regulier budget waarmee bepaalde 
aanvragen voor voorzieningen zijn te bekostigen, ook als cliënten net niet binnen de regels 
vallen. De resultaten in Alphen aan den Rijn zijn positief. Soms worden bedragen volledig 
gebruikt, soms ook niet. Maar het geeft gemeenteconsulenten de ruimte om maatwerk te leveren 
waar de regelgeving complicerend werkt. Het CDA weet dat het college ambtelijk overleg 
hierover heeft gehad en verzoekt om een reactie of dit budget ook haalbaar is in deze gemeente. 
Het amendement is bedoeld als pilot en is na evaluatie eventueel breed uit te rollen.

===
A19-48, CDA – bestemming positief saldo 2018 – regelluw budget

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019, besluit het 
voorstel van het college als volgt te wijzigen:

Na 3.3 in te voegen:
3.4 Van het positieve saldo 25.000 euro te bestemmen voor de pilot ‘Regelluw budget Sociaal 
Domein’ in 2020.

Het huidige 3.3 (restant bedrag) te wijzigen in 3.5 en het bedrag van 1.020.836 euro daarop te 
wijzigen.

Toelichting
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Binnen een aantal gemeenten wordt er binnen het Sociaal Domein gewerkt met een ‘regelluw 
budget’. Dit is een relatief klein potje met geld, waarmee consulenten bepaalde aanvragen voor 
voorzieningen toch kunnen honoreren, ook als ze net niet binnen de regels vallen. De resultaten 
van deze regeling zijn positief. Het ene jaar wordt het bedrag volledig gebruikt, het andere jaar 
weer niet, maar het geeft de consulenten de ruimte om maatwerk te leveren waar de regels dat 
soms moeilijk maken. Uiteraard met goede voorwaarden. Voor onze gemeente zou een saldo 
van 25.000 euro afdoende moeten zijn.

Dit amendement voorziet in een éénmalige financiële dotatie om deze regeling als pilot een jaar 
uit te proberen. Na dit jaar zal een evaluatie uit moeten wijzen of deze regeling effect heeft en het 
wenselijk is om te continueren.

Het amendement is ondertekend door de fractie van het CDA.
===

De heer Van der Hek, VGBK, dankt de organisatie voor het beantwoorden van de technische 
vragen. De fractie is tevreden met het positieve resultaat en de goedkeurende 
accountantsverklaring en complimenteert het college en de ambtelijke organisatie hiervoor. De 
Krimpenerwaard staat er beter voor dan omliggende gemeenten, hoewel sommige partijen naar 
buiten toe anders willen doen geloven.
De jaarrekening bevat een onzekerheid van 1,6 miljoen euro in de jeugdzorg. De accountant 
meent dat de gemeente als voorbeeld kan dienen voor de wijze van reserveren voor het zo laat 
ontvangen van facturen van diverse instellingen.
Ten aanzien van het CDA-amendement wacht VGBK de reactie van het college af. De VGBK-
fractie is mede-indiener van het amendement van de ChristenUnie. VGBK stemt in met het 
raadsvoorstel.

Mevrouw Vogel, VVD, dankt het college en de ambtelijke medewerkers voor alle antwoorden op 
de gestelde vragen. De VVD vroeg onder andere aandacht voor de verbeterpunten. Het college 
heeft toegezegd daarmee aan de slag te gaan en dit terug te koppelen aan de auditcommissie.
Op het dossier-Skaeve Huse worden stappen gezet en die ziet de fractie graag tegemoet.
De VVD vindt Hartveilig Wonen een mooi initiatief. Het is goed dat ruim 500 inwoners de gratis 
reanimatiecursus hebben gevolgd. Klopt het dat, volgens het kaartje van Rode Kruis, 
Berkenwoude en Ammerstol niet over een AED beschikken?
De fractie noemt VOMOL (Veilig Omgaan met Opvallend Landbouwverkeer) als geschikte 
aanvulling op de bestaande programma’s als Streetwise en TotallyTraffic, ter bevordering van de 
verkeersveiligheid voor de jeugd.
De VVD is tevreden over de sluitende begroting en de positieve accountantsverklaring en stemt 
in met het raadsvoorstel.

De heer Van der Graaf, PvdA, ziet een mooi resultaat terug in het accountantsverslag met de 
waarderingen ‘evenwichtig’. Hier kan de gemeente trots op zijn. Door minder uitgaven aan de 
maatwerkvoorziening jeugdzorg – op zich te betreuren – en hogere inkomsten uit belastingen en 
heffingen is er een positief rekeningsaldo over 2018. De toelichting stelt dat gelet op de 
Meicirculaire voor de jeugdzorgfinanciering geen problemen zijn. De ChristenUnie komt echter 
met een amendement namens de hele coalitie. Wat weet de coalitie meer dan de oppositie? De 
PvdA is benieuwd naar de reactie van het college.
Het CDA-amendement als smeerolie voor het oplossen van kleine problemen is buitengewoon 
sympathiek. De fractie is benieuwd naar de reactie van het college.

De heer Hoftijzer, Lokaal op 1, meent dat de gemeente het met een resultaat van 
1,2 miljoen euro positief voortreffelijk heeft gedaan, zeker gezien alles wat er in 2018 is gebeurd. 
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Lokaal op 1 spoort het college aan op deze goede lijn voort te gaan.

Mevrouw Klomp, PK, vindt de informatiewaarde van de jaarrekening niet zo toereikend als het 
leesbaar geformuleerde en helder gepresenteerde accountantsverslag. De fractie verwacht dat 
inhoudelijk rekening en verantwoording wordt afgelegd voor het gevoerde beleid. De 
beantwoording van de technische vragen bleef eveneens regelmatig onvoldoende. Zo is voor de 
fractie niet terug te vinden hoeveel wachtgeld er in 2018 is uitgekeerd. Graag informatie hierover. 
Het voordelige saldo kan het gevolg zijn van niet-uitgevoerd beleid. Volgens de jaarrekening zijn 
veel plannen niet of vertraagd uitgevoerd. Het bestemmingsvoorstellenakkoord om ruim 
1 miljoen euro voor de algemene reserve te bestemmen, is noodzakelijk gezien het forse beroep 
dat in 2019 en 2020 wordt gedaan op de vrij besteedbare algemene reserve.
Armoedebestrijding blijft een belangrijk punt voor Pro Krimpenerwaard. De toevoeging van 
65.000 euro wordt minimaal geacht. Waarop is dit bedrag gebaseerd? Volgens de armoede-
index Krimpenerwaard 2017 groeit bijna 6 procent van alle lokale kinderen op in huishoudens tot 
110 procent van het wettelijk sociaal minimuminkomen. Landelijk groeit één op de negen 
kinderen op in armoede. Het college weet niet of er sprake is van een toe- of afname. In 2019 
wordt opnieuw een minimaonderzoek uitgevoerd, waar de raad bovenop moet zitten.
De wettelijke kosten Wmo en jeugdhulp sluiten goed aan op de verhoogde budgetten. In 2018 
bleek de Rijksdekking niet aan te sluiten bij de gerealiseerde uitgaven van de wettelijke taken. 
Opvallend is dat alle gemeente weten dat zij fors tekortkomen, maar in de Krimpenerwaard is dit, 
lopende het onderzoek door het college, nog steeds niet bekend. 
De externe inhuur is 15,3 procent van de totale loonkosten. Hiermee blijft de gemeente 
6,1 procent onder de landelijke trend. Ligt hieraan een raadsbesluit aan ten grondslag? De 
reserve van 1 miljoen euro wordt gevoed door storting van de overschotten op de 
personeelsbudgetten, een van de gevolgen van de ontstane vacatures. Pro Krimpenerwaard 
oppert dit bedrag aan de algemene reserve toe te voegen. 1,4 miljoen euro is bestemd voor 
personeelsbeleid. Dit lijkt een ander bedrag dan het gereserveerde budget. Conform de 
vastgestelde Nota Reserves en Voorzieningen is deze reserve van 843.000 euro gevormd door 
het bekostigen van uitgaven voor opleidingen, training, arbo- en decentralisatiemiddelen, 
vervanging bij langdurige ziekte en strategische personeelsbeleid. 
Het klimaatbeleid is in 2018 volgens Pro Krimpenerwaard onvoldoende van de grond gekomen.
De accountant meldt dat grote onzekerheid is over de jeugdzorg. Over 2017 en 2018 moet een 
groot aantal facturen nog worden betaald. Het bedrag kan oplopen 1,7 miljoen euro. Hoe 
verhoudt dit zich tot het vorige saldo? De groei van het Gemeentefonds blijft in 2018 onder de 
verwachting. Met de verwerking hiervan in de begroting 2019 komt het positieve saldo er 
denkelijk anders uit te zien.

De heer Pannekoek, Waard18, sluit qua betoog en vragen aan bij de PvdA, het CDA en de 
VGBK. De fractie deelt complimenten uit aan het college en de ambtelijke organisatie voor de 
stukken en de beantwoording van de technische vragen. Dit geeft aanleiding voor Waard18 om 
met vertrouwen naar de toekomst te kijken.

Mevrouw Van Rooy, DK, sluit zich aan bij het betoog van de PvdA en het kritische betoog van 
Pro Krimpenerwaard. Dierbaar Krimpenerwaard staat in beginsel positief tegenover de 
amendementen van het CDA en de ChristenUnie en is benieuwd naar de reactie van het college.

Wethouder Boere dankt de raad voor de complimenten. Het college is blij met dit resultaat 2018 
te kunnen afsluiten.
Rond de rijksbijdrage voor de jeugdzorg in de jaren 2019-2021 met incidenteel karakter is veel 
onrust ontstaan, daar de gemeenten zich afvragen hoe zij hierop beleid moeten maken. De 
provincie heeft bevestigd dat de gemeenten het tekort structureel mogen inboeken om hun 
begrotingen sluitend te maken. Echter, het landelijke macrobudget van 300 miljoen euro is geen 
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gegeven als vast bedrag voor 2022 en verder. Het risico is aan de gemeenten hoe zij het 
opvangen. Het college vindt deze door de provincie voorgestelde manier van (uiteindelijk) ad hoc 
opvangen van tekorten een bijzondere gang van zaken. Het college vermoedt dat deze lijn is 
ingezet vanuit het ministerie om preventief toezicht te voorkomen. De transformatie in de 
jeugdzorg is een belangrijk aspect bij structurele bezuinigingen. De 500.000 euro in amendement 
A19-42 is structureel in te zetten in de vorm van projectplannen en vervolgens is dat geld 
incidenteel te gebruiken.
Het college bekijkt hoe gemeente structureel uitkomt met het begrootte bedrag. Hiertoe wordt 
1,2 miljoen euro zelf bijgeplust, zoals het college reeds toelichtte in de commissie. In de 
commissievergadering is gemeld dat 175.000 euro aan wachtgeld is betaald. De openstaande 
facturen in een transhistorische post staan voor de betrokken drie jaren. In het exposé van 
Pro Krimpenerwaard over de reserves heeft het college geen vraag kunnen ontdekken.
De afspraken met de huisartsen en specialisten worden binnen het sociaal domein opgepakt.
De tarieven voor afvalinzameling komen bij de begroting aan de orde.
De lay-out van de accountant verschilt met die van de gemeente. De eigen lay-out is vastgesteld 
in het collegeprogramma.

De heer Wassink, SGP, wijst erop dat het amendement niet over transitie spreekt, maar wil uit 
het rekeningsaldo 500.000 euro bestemmen voor het jaar 2022. Vindt het college het 
amendement te prematuur en wil het alleen kijken naar de inzet van de bestaande reserve?

Wethouder Boere meent dat op basis van de richtlijnen van Binnenlandse Zaken, VNG en 
Provincie de 300 miljoen euro incidenteel is ingezet, omdat de transformatie van de jeugdzorg op 
gang moet komen. De provincie oppert dit geld structureel in te zetten, maar hierover is nog niets 
bekend. Het college is vroegtijdig voorbereidingen aan het treffen, anticiperend op de transitie. 
Een en ander is op te lossen via een soort egalisatiereserve in de begroting, maar bijvoorbeeld 
ook projectmatig, waarin met een goed pakket middelen worden ingezet om structurele 
maatregelen te treffen in het voorveld. Het college heeft middelen bijgeplust vanuit de algemene 
reserve, maar kan nog niet stellen dat de gemeente de 500.000 euro in het amendement straks 
nodig heeft.

Wethouder Sleeuwenhoek bevestigt dat er wordt begroot naar de huidige verwachtingen. Er is 
sprake van een openeinderegeling. Wellicht komen meer kinderen in een gesloten setting met 
gevolgen voor de kosten. Daarnaast is de transformatie gestart, maar is het einde niet in zicht. 
Het is prettig dat er geld is gereserveerd voor een project om daarmee aan de slag te kunnen. De 
PvdA betreurde dat er minder aan jeugdzorg is uitgegeven. Het college wijst erop dat dit niet 
betekent dat de jeugd ook minder zorg heeft ontvangen. Dit is juist ook een uitvloeisel van de 
redelijk stevige grip op en inzicht in de ontwikkelingen, onder meer door 1,2 miljoen euro uit de 
algemene middelen te halen. De basis is redelijk op orde, zodat de gemeente kan bouwen om in 
de toekomst nog meer aan de preventie kant te doen.
De kernen Berkenwoude en Ammerstol beschikken over een AED. Het college heeft het Rode 
Kruis per e-mail verzocht om de AED-vermelding te corrigeren. Bij een melding voor 
burgerhulpverlening komen beide AED’s wel naar voren. Gemeentebreed zijn er 22 AED’s direct 
beschikbaar. In de gemeente zijn 800 inwoners vrijwillige burgerhulpverleners.

Wethouder Bening meldt dat het vliegtuigkunstwerk waarschijnlijk laatste kwartaal op de rotonde 
in Berkenwoude wordt gerealiseerd. Dit antwoord is eerder gegeven.

Wethouder Vente kwalificeert het CDA-amendement over een regulier budget als zeer 
sympathiek. Het is budgettair overbodig daar dit deel binnen het sociaal domein een 
openeindekarakter heeft. Er is een min of meer vrij besteedbaar budget van 50.000 euro om in 
principe alle problemen op te lossen Het college is bereid tijdens een thema-avond te spreken 
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over de vraag of voldoende maatwerk wordt geleverd.

Burgemeester Cazemier is blij met de bevestiging van Pro Krimpenerwaard dat de gemeentelijke 
besteding aan inhuur 15,3 procent van de loonsom bedraagt. De gemeente bevindt zich circa 
een kwart onder landelijk cijfers. De 1 miljoen euro voor tijdelijke inhuur is vanzelfsprekend 
conform raadsbesluit ingezet en valt ook weer vrij volgens datzelfde besluit. Anders had de 
accountant daarover een opmerking gemaakt.

De heer Wassink, SGP, gaat ervan uit dat het CU-amendement wordt ingetrokken of gewijzigd.

De heer Van Dorp, CU, stelt dat het laatste bolletje in het amendement de ruimte geeft die het 
college zocht om samen met rijksgelden het huidige stelsel beter en efficiënter te laten werken. 
De ChristenUnie handhaaft daarom het amendement.

Mevrouw Bultman, CDA, is blij met de reactie van het college en trekt het amendement in. Zij 
pakt graag de handreiking van het college aan om dit onderwerp te bespreken tijdens een thema-
avond.

De heer Wassink, SGP, beluisterde dat het college het CDA-amendement inhoudelijk zeer 
sympathiek vond maar budgettair overbodig. De SGP vindt het amendement te prematuur en zal 
deze niet steunen. De discussie hierover kan op een later moment worden gevoerd.

De voorzitter brengt het raadsvoorstel en het amendement in stemming

De gemeenteraad aanvaardt amendement A19-42 met 23 stemmen voor van de fracties van 
CDA, ChristenUnie, Dierbaar Krimpenerwaard, D66, Lokaal op 1, Pro Krimpenerwaard, VGBK, 
VVD en Waard18 en 5 stemmen tegen van de fracties van PvdA en SGP. 

De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het raadsvoorstel.

14. Eerste tussentijdse rapportage 2019
De heer Van Dorp, CU, trekt het verzoek om bespreking in en gaat namens zijn fractie akkoord.

Mevrouw Klomp, PK, sluit zich hierbij aan.

De gemeenteraad stemt met algemene stemmen in met het raadsvoorstel.

16. Lijst ingekomen stukken
De voorzitter deelt mee dat de raadsleden digitaal hun agenderingswensen omtrent de 
stukken hebben doorgegeven.

16.1 Informatie van het college
De gemeenteraad neemt de overige informatie van het college voor kennisgeving aan.

16.2 Stukken waarvan de voorzitter voorstelt deze voor kennisgeving aan te 
nemen

De gemeenteraad neemt de overige stukken voor kennisgeving aan.
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16.3 Stukken waarvan de voorzitter voorstelt ze ter afhandeling in handen van het 
college te stellen

De gemeenteraad stemt ermee in, de ingekomen stukken ter afhandeling in handen van het 
college te stellen.

16.4 Stukken waarvan de voorzitter voorstelt deze als volgt af te handelen
Er zijn geen stukken om volgens voorstel van de voorzitter af te handelen.

De voorzitter schorst de vergadering.

Schorsing

De voorzitter heropent de vergadering en geeft het woord aan wethouder Boere en 
gemeentesecretaris mevrouw Plantinga.

Wethouder Boere haalt het komende afscheid aan van de heer Kuijlenburg, die net als in de 
voormalige gemeente Schoonhoven ook dit jaar aan de jaarrekening heeft meegewerkt. 

Gemeentesecretaris Plantinga vult aan dat de heer Kuijlenburg na zijn periode bij de gemeente 
Schoonhoven vanaf de herindeling alle jaarrekeningen van gemeente Krimpenerwaard, met 
instemming van de raad, er goed doorheen heeft geloodst, met dit jaar als een record. Er volgt 
nog een formeel afscheid voordat de heer Kuijlenburg kan gaan genieten van zijn pensioen.

15. Kadernota 2020 en Meerjarenraming 2021-2023
 SGP
De heer Van der Ham, SGP, memoreert dat er sinds de bespreking van vorige kadernota veel is 
gebeurd. Het was een buitengewoon raadsjaar met de bestuurscrisis in de coalitie enkele 
maanden na het vorige coalitieakkoord. Mede door tussenkomst van een externe informateur is 
de coalitie aangevuld met Lokaal op 1 als extra partij en het college met een wethouder. Daarna 
volgden vrij omstreden thema’s als het Gebiedsbod, Skaeve Huse, de zondagsopenstelling en tot 
slot de energietransitie waarvoor de raad een eigen commissie opricht. 
Opvallend is dat de coalitie het afgelopen jaar grotendeels met zichzelf bezig is geweest. Het 
college kwam met voorstellen die het nodige stof deden opwaaien in de samenleving. De 
communicatie met de inwoners lijkt niet goed van de grond te komen. De SGP vindt het college 
te weinig zichtbaar in de gemeente, ook na toetreding van een zesde wethouder die een impuls 
moet geven aan de dienstverlening voor de inwoners en aandacht schenken aan de kernen. De 
SGP-fractie ziet en hoort daarvan weinig, terwijl zichtbaarheid en benaderbaarheid van het 
gemeentebestuur juist belangrijk zijn voor de inwoners. Binnen de programma’s van de 
kadernota komt de extra werkkracht van het college niet tot nauwelijks tot uitdrukking. De 
invulling van het programma wijkt nauwelijks af van vorig jaar. Veel doelen in de kadernota zijn 
algemeen en de financiële onderbouwing ontbreekt nagenoeg. Wat de SGP betreft is er veel 
werk aan de winkel om dit bij de begroting goed op orde te hebben. Zij vraagt het college hierbij 
een toezegging om ten aanzien van de concretisering van de programma’s een slag te maken en 
wel naar te bereiken doelen, prestatie-indicatoren en de benodigde middelen. Voorbeeld. Zo is 
structureel 120.000 euro opgenomen om de dienstverlening te verbeteren, maar de 
onderbouwing ontbreekt. Sinds kort is bekend dat er geen extra gemeenteloketten komen, 
waarop Lokaal op 1 is teruggekomen. Dit waarschijnlijk tot verbijstering van haar eigen 
achterban. De SGP vraagt naar de resterende reden om voor coalitiedeelname nu het 
belangrijkste strijdpunt is ingeleverd. 
De SGP wil eerst de plannen zien, want zij wil geen blanco cheques uitgeven en niet-reserveren 
van dit bedrag helpt mee het structurele begrotingstekort op te lossen. Vandaar het volgende 
amendement.
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===
A19-47, SGP – Uitbreiding dienstverlening

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 7 juli 2019
besluit het ontwerpbesluit als volgt aan te vullen:

2. De uitbreiding van de dienstverlening voor 2020 nog niet in de begroting op te nemen in 
afwachting van nader onderzoek

Toelichting
In 2016 is een burgertevredenheidsonderzoek uitgevoerd. De resultaten daarvan dienen als een 
nulmeting. Dit jaar wordt opnieuw een burgertevredenheidsonderzoek ingesteld. De resultaten 
daarvan zijn nog niet bekend.
Voorts is in 2017 een Programmaplan Dienstverlening vastgesteld met concrete doelen voor 
2018. De resultaten van 2018 zijn ons niet bekend.
In het collegeprogramma 2019-2022 is opgenomen dat het college tot een betere dienstverlening 
wil komen. Als smart doel benoemt zij dat in 2022 de klanttevredenheid voor onze 
dienstverlening een 8 moet zijn. 
Het zou van onzorgvuldig bestuur getuigen wanneer het college zonder enige 
onderbouwing/motivering voor 2020 al twee fte a 120.000 euro uittrekt om de dienstverlening te 
verbeteren zonder te weten waar de gemeente thans staat. Daarom dienen eerst de resultaten 
van het burgertevredenheidsonderzoek bekend te zijn, vervolgens dient de Raad een 
geactualiseerd Programmaplan Dienstverlening te worden voorgelegd, voorzien van een 
geobjectiveerde dekking.

Het amendement is ondertekend door de fractie van het CDA.
===

De gemeente staat er financieel niet slecht voor, maar het houdt niet over en kan alle kanten op 
gaan. Vandaar dat de SGP-fractie wil vasthouden aan het uitgangspunt om nieuw beleid uit het 
huidige begrotingskader te financieren. Zij roept het college op zich hier strikt aan te houden. Zo 
wordt voor nieuw beleid structureel 380.000 euro uitgetrokken. Die middelen zijn er eigenlijk niet 
en het is onduidelijk welke plannen hier concreet van bekostigd worden. De SGP wil niet de 
reserves hiertoe opmaken, maar eerst in de begroting 2020 hierover meer duidelijkheid.
De SGP heeft stevig ingezet op de havengelden en de walstroom ter ondersteuning van de 
schippers. De gemeente moet deze voorziening tegen een zo laag mogelijke tarieven op orde 
hebben. De tarieven zijn veel te hoog en de schippers zijn hierover te laat geïnformeerd. Vandaar 
een motie om de geplande tariefsverhogingen ongedaan te maken. De SGP gaat ervan uit dat de 
overige fracties een hart voor de ondernemers hebben en rekent op grote steun voor de motie.

===
M19-35, SGP en CDA - Tarieven havengelden en walstroom

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019;

constaterende dat de gemeente Krimpenerwaard de tarieven van walstroom en havengelden 
voor het jaar 2019 met 40 procent heeft verhoogd;

overwegende dat 
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- deze tariefstijging van havengelden en walstroom leidt tot het mijden van de 
aanlegplaatsen van binnenvaartschippers en passanten en mogelijk ook in de toekomst 
van cruiseschepen in Schoonhoven;

- het huidige tarief van walstroom tot het hoogste van Nederland behoort en niet in 
verhouding staat tot omliggende gemeenten;

verzoekt het college
- het streven naar volledige kostendekkendheid los te laten in de begroting 2020-2023;
- marktconforme tarieven – vergelijkbaar met andere schippersgemeenten – op te nemen in 

de begroting 2020-2023;
- over de hoogte van deze tarieven in overleg te gaan met stakeholders, zoals de BIZ 

Schoonhoven en BNL Schuttevaer afdeling Ouderkerk aan den IJssel;

en gaat over tot de orde van de dag.

De motie is ondertekend door de fracties van SGP en CDA.
===

Uit de precariorechten resteert 500.000 euro. Samen met D66, VGBK en de ChristenUnie dient 
de SGP een motie in om deze incidentele gelden duurzame investeringen te doen via een 
reservering. Aan het college het verzoek binnen de duurzaamheidsportefeuille voor de komende 
begroting met voorstellen tot oormerken te komen.

===
M19-34, SGP, D66, CU, VGBK, CDA – Besteding opbrengst precarioheffing kabels en leidingen

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019;

constaterende dat de gemeente Krimpenerwaard een nog niet besteed bedrag van 500.000 euro 
heeft ten gevolge van de opbrengst precarioheffing kabels en leidingen;

overwegende dat
- dit bedrag dient te worden besteed om duurzaamheid te bevorderen;
- er diverse duurzame projecten door dit bedrag geïnitieerd kunnen worden;
- er op deze wijze steun gegeven wordt aan diverse maatschappelijke partijen binnen onze 

gemeente die op vrijwillige basis zich inzetten voor duurzame projecten;

verzoekt het college
een voorstel ter besteding daarvan ten gunste van duurzame projecten in onze gemeente dit jaar 
voor te leggen aan de gemeenteraad;

en gaat over tot de orde van de dag.

De motie is ondertekend door de fracties van SGP, D66, Cu, VGBK en CDA.
===

De SGP stelt nogmaals vast dat de gemeente te weinig zichtbaar is bij de energietransitie. Er is 
voor onze regionale bijdrage meer nodig dan de proeftuin voor adaptieve landbouw.
De voorgenomen verkoop van de Eneco-aandelen levert een verlies op aan dividendinkomsten. 
De SGP verwacht voorstellen hiertoe bij de begroting om dit verlies op te vangen, bijvoorbeeld uit 
de pot voor kernenbeleid.
De begrafenisrechten mogen volgens de fractie kostendekkend zijn, maar dit hangt sterk af van 
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welke kosten aan de tarieven worden toegerekend. Een zeker percentage voor onderhoud 
openbare ruimte moet altijd ten laste komen van de algemene voorzieningen. Het college wordt 
gevraagd hier bij de begroting te zorgen dat de kosten niet stijgen.
De SGP vindt in het algemeen dat de lasten voor de inwoners niet mogen stijgen en maakt zich 
zorgen over de kostenstijging van het restafval. Afvalscheiding moet lonen, maar het lijkt bijna 
een sport te worden om zo weinig mogelijk restafval aan te bieden. Ten aanzien van blik- en 
glasafval vraagt de SGP een concrete toezegging van het college om die heffing gelijk te houden, 
daar de huidige verwerkingsmethode zijn nut inmiddels heeft bewezen.
De SGP staat een sluitende meerjarenbegroting voor ogen die weinig ruimte laat voor nieuw 
beleid, tenzij er duidelijke keuzes worden gemaakt. Met deze inbreng wil de fractie het college 
helpen en gaat ervan uit dat dit in de komende begroting ordentelijk is verwerkt.

 VGBK
De heer Schoof, VGBK, ziet dat net als in voorgaande jaren in de meerjarenraming geen 
zekerheid over het uiteindelijk saldo. De uitkomst van de meicirculaire is niet meegenomen in het 
saldo van deze kadernota. De ozb-tarieven en de opbrengsten van de toeristenbelasting worden 
op nette manier verhoogd met de inflatiecorrectie conform de coalitieafspraken. Conform de 
toezegging bij de begroting 2019 gaat VGBK akkoord met het afbouwen van de opbrengsten van 
de hondenbelasting. Uitgangspunt bij de zogeheten gebonden heffingen is kostendekkendheid. 
In de Krimpenerwaard zijn de havengelden en walstroomtarieven aanzienlijk hoger dan in 
vergelijkbare gemeenten. Alvorens in te gaan op de SGP-motie wacht de fractie eerst de reactie 
van het college af.
In de kadernota is een heel scala aan onderwerpen gepresenteerd, zoals snel internet en het 
optimaliseren van de digitale dienstverlening, waarvan VGBK warm voorstander is. De 
verbetering van de bereikbaarheid is onder andere ingevuld met de aanleg van een 
langeafstandsfietspad tussen Schoonhoven en Krimpen aan den IJssel. Voorts staan in de 
kadernota de hoofdlijnen vermeld van grote opgaven als de bedrijventerreinenstrategie, het 
Sportaccommodatieplan, de energietransitie en woningbouw. Deze zaken geven impuls aan de 
vitaliteit en leefbaarheid van de mooie gemeente Krimpenerwaard en worden ondersteund 
VGBK. De fractie is zeer content met de extra middelen voor sport, die de gezondheid 
stimuleren. In de commissievergadering heeft VGBK gepleit voor een extra voorziening om het 
tekort op de jeugdzorg op te vangen. De fractie zal het initiatief van de ChristenUnie hiertoe 
steunen. VGBK steunt ook het amendement van de coalitie om de verhoging van de zaaltarieven 
voor de binnensportverenigingen uit te stellen tot de evaluatie van de Sportnota.

===
A19-44, VGBK, CU, VVD, Lokaal op 1, D66 – Extra bode - tarieven binnensport

De raad van de gemeente Krimpenerwaard, in vergadering bijeen op 9 juli 2019 besluit het eerste 
punt van het voorstel kadernota 2020 als volgt te wijzigen:

1. De nota kaders 2020 vast te stellen met uitzondering van de kosten voor de extra bode 
voor avondvergaderingen en het vrijgekomen bedrag van 25.000 euro in te zetten voor het 
sportaccommodatieplan, voor het niet verhogen van de binnensport tarieven. 
En dit te verwerken in het sportaccommodatieplan.

Toelichting
De inzet van extra bodes is bedoeld om vergaderen door de raadsfracties op verschillende 
locaties mogelijk te maken. Door zoveel als mogelijk in Lekkerkerk te vergaderen en alleen bij 
hoge uitzondering gebruik te maken van andere locaties, is inzet van een bode niet nodig. 
Dit betekent dat de begroting voor sport met 25.000 euro zal stijgen. Hiermee kan de 6 procent 
zaalhuur stijging teniet worden gedaan. Met het vaststellen van de sportnota op 6 juni 2017 is 
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besloten om de binnensport tarieven te heroverwegen. De opdracht vanuit de sportnota was 
kostprijs georiënteerd en regionaal gewogen. 
Deze opdracht is uitgewerkt in het concept sportaccommodatieplan. Het resultaat hiervan is dat 
de huidige tarieven 12 euro onder de regionale tarieven liggen en het voorstel is om de tarieven 
in zes jaar tijd met totaal 6 euro te laten stijgen. Dat betekent 1 euro per jaar bovenop de 
inflatiecorrectie met als eindresultaat dat de tarieven over zes jaar nog 6 euro onder de regionale 
tarieven liggen. Echter bij de hoorzitting is gebleken dat het voor de verenigingen moeilijk is om 
met deze verhoging om te gaan. Aangezien wij sporten hoog in het vaandel hebben staan wordt 
dit amendement ingediend. 
Bij de evaluatie van de sportnota worden de binnensporttarieven meegenomen

Het amendement is ondertekend door de fracties van VGBK, CU, VVD, Lokaal op 1 en D66.
===

VGBK pleit nogmaals voor de aanleg van een rotonde bij bedrijventerrein Stolwijk-Zuid en in het 
verlengde daarvan het verkennen van rondwegen rond de kernen. Dit is eerder aangegeven en 
de fractie heeft een halfjaar geleden een motie ingediend over de verkeersveiligheid in de 
kernen. De fractie meent dat rondwegen de verkeersveiligheid ten goede komen en goed 
aansluiten bij de nog in te dienen VVD-motie. VGBK wacht de reactie van het college hierop af.
De fractie heeft gesproken met Levend Gouderak, een groep ouders die zich zorgen maakt over 
de vitaliteit en leefbaarheid van hun dorp. Zij waren zeer content met het initiatief van het college 
tot een voorkeursregeling te treffen om op mogelijke bouwgronden wonen te bouwen en het 
toewijzen van woningen vanuit de kernen. De verontruste ouders willen net als in Lekkerkerk, 
Bergambacht en Stolwijk inbreidingslocaties gerealiseerd zien in Gouderak, waar de laatste jaren 
weinig is gebouwd. Vandaar de oproep aan het college om contact te zoeken met deze groep.
De SGP-motie om de precariorechten duurzaam in te zetten, kan rekenen op de steun van de 
VGBK-fractie. Voor de overige moties en amendementen wordt de reactie van het college 
afgewacht. 
De fractie houdt een pleidooi voor natuurvriendelijke verlichting in het buitengebied, met name op 
de fietspaden. Zij vraagt om een onderzoek naar de mogelijkheden. VGBK vraagt tot slot wat de 
overige fracties vinden van de introductie van een duurzaamheidslening in de Krimpenerwaard.

Mevrouw Van Rooy, DK, informeert of onder de suggestie voor natuurvriendelijk verlichting ook 
de verlichting van bedrijven valt, die hinderlijk uitstraalt over de aanpalende natuurgebieden.

De heer Schoof, VGBK, ontkent dit. Zijn pleidooi betreft de natuurvriendelijke verlichting op de 
fietspaden in de buitengebieden. Het voorbeeld is het Schelpenpad in Lekkerkerk, waarbij 
ledverlichting tijdens het passeren via sensoren aangaat en na passeren direct uitgaat.

De heer Dekker, CDA, hoorde VGBK in het algemeen constateren dat er meer geld naar de sport 
gaat, maar het CDA heeft het idee dat dit niet voor de sportverenigingen geldt.

De heer Schoof, VGBK, wijst op de extra 350.000 euro die hiervoor in de begroting is 
uitgetrokken.

De heer Dekker, CDA, blijft van mening dat niet alle sportverenigingen het effect hiervan 
terugzien. Daarnaast ziet zijn fractie graag een concretisering tegemoet van de termijn in het 
amendement over de uitgestelde huurverhoging voor binnensportvereniging.

De heer Schoof, VGBK, zet uiteen dat de door de raad reeds geaccordeerde tariefsverhoging 
voor de komende zes jaren geldt en wel elk jaar één euro per uur extra. Het amendement is 
bedoeld om de verhoging voor de komende twee jaar uit te stellen tot het evaluatiemoment van 



pagina 14 van 55

de Sportnota. De tariefsverhoging wordt uit de kadernota en uit het sportaccommodatieplan 
gehaald. De Sportnota met deze tariefsverhoging is vastgesteld door de gemeenteraad. Op dit 
moment wordt een reparatie voorgesteld, er volgt een evaluatie en dan worden de 
vervolgstappen bepaald.

De heer Dekker, CDA, ziet graag dat de uitsteltermijn langer is. Ten tweede is de Sportnota 
aangenomen waarbij het niet mogelijk was de zes euro huurverhoging over zes jaar te voorzien. 
De uitwerking behoeft nadere bespreking.

De heer Schoof, VGBK, herhaalt dat de tariefsverhogingen in de Sportnota staan. De uitkomst is 
tot het moment van de evaluatie over twee jaar ongewis. 

 CDA
De heer Dekker, CDA, stelt als centrale vraag bij de kadernota waar het gemeentelijke geld in 
2020 aan wordt uitgegeven en wat de inwoners ervoor terugkrijgen. Deels geeft het ook weer 
waar het college, de coalitie- en overige partijen staan. De kadernota kijkt dus vooral vooruit.
In eerdere cijfers werd een structureel tekort van 800.000 euro gepresenteerd ten opzichte van 
de vastgestelde meerjarenraming. Er is nu een structureel overschot van 1,2 miljoen euro, 
datnaar 2 miljoen euro stijgt en dat is naar mening van de fractie een goede zaak. Ondanks dat 
het meerjarenperspectief wat somber is, steunt het CDA de positieve uitspraak van het college 
dat er voldoende tijd is om daaraan te werken. De fractie rekent met name bij de jeugdzorg op 
extra Rijksfinanciering. De fractie wijst erop dat bij het wegvallen van het Eneco-dividend de 
opbrengsten nog niet zijn opgevoerd. Dit zal later derhalve een positiever beeld opleveren.
In 2019 zijn bij het subsidiebeleid enkele opmerkelijke afwijkingen te zien. Het CDA dringt aan op 
een goede evaluatie daarvan voor het vaststellen van het beleid voor 2020. De fractie vraagt het 
college om de raad hierbij actief te betrekken. Het CDA zit niet te wachten op de zoveelste 
reparatieronde. Verenigingen, stichtingen en welzijnsstichtingen met grote waarde voor de 
inwoners mogen niet elk jaar met een bepaalde vorm van financiële stress te maken hebben.
De fractie verneemt signalen dat de jeugdactiviteiten van de buurtsportcoaches door de 
sportverenigingen als concurrerend worden ervaren, met verwacht ledenverlies tot gevolg. Het 
CDA hecht veel waarde aan een vitaal verenigingsleven in de kernen en vraagt via een motie het 
college te overleggen met de sportverenigingen en maatregelen te treffen om de inzet van de 
buurtsportcoaches dichterbij en ter versterking van de verenigingen te positioneren.

===
M19-36, CDA - Buurtsportcoaches

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019

gehoord de beraadslaging

constaterend dat 
- vanuit de verenigingen ons klachten bereiken dat de extern ingehuurde buurtsportcoaches 

in de praktijk als concurrerend worden ervaren;
- het fenomeen buurtsportcoaches in principe een goede zaak is en slechts voor een beperkt 

deel behoeft te worden betaald door de gemeente;

overwegende dat
- aannemelijk is dat de activiteiten van de buurtsportcoaches daadwerkelijk kunnen leiden tot 

ledenverlies bij de verenigingen;
- het ledenverlies van met name jongeren voor de toekomst van onze verenigingen zeer 

bedreigend is;
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van mening dat
- het verenigingsleven van groot belang is voor de vitaliteit van de kernen;
- de buurtsportcoaches coaches juist versterkend zouden moeten werken voor de 

verenigingen;

verzoekt het college 
- op korte termijn in overleg te treden met de verenigingen over bovenvermelde 

problematiek; 
- het beleid zo aan te passen dat de buurtsportcoaches worden ingebed in de 

sportverenigingen, zodat via een goede afstemming van activiteiten wordt bereikt dat ze 
versterkend werken voor de verenigingen;

en gaat over tot de orde van de dag.

De motie is ondertekend door de fractie van het CDA.
===

De kadernota gaat ervan uit dat er geen servicepunten komen voor de inwoners van de grotere 
kernen. De enige echte inbreng van Lokaal op 1 in de coalitie van nog geen vier maanden 
geleden is daarmee volledig van tafel, tot grote teleurstelling en zelfs verbijstering van het CDA. 
Het college meent dat een servicepunt van zes uur per week jaarlijks 50.000 euro extra kost. De 
fractie verzekert dat hiervoor geen extra ambtenaren nodig zijn en schat de variabele kosten in 
op niet meer dan 5.000 euro per jaar. Het CDA meent dat de calculatie in de kadernota in het 
geheel niet klopt en deze onder het kaliber ‘broodje aap’ valt. De fractie verzoekt bij motie het 
college de inrichtingskosten alsnog goed te onderzoeken en nog dit jaar een voorstel uit te 
werken voor de opening op gezette van serviceloketten in grotere kernen. De fractie wijst daarop 
op de versterkende werking die hiervan uitgaat richting bijvoorbeeld bibliotheken of het 
Cultuurhuis in Krimpen aan de Lek.

===
M19-43, CDA – Servicepunten in de grotere kernen

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019

gehoord de beraadslaging

constaterend dat 
- in de voorliggende kadernota er vanuit wordt gegaan dat er geen servicepunten voor de 

burgers in de diverse grotere kernen zullen komen;
- de wethouder bij de behandeling van de kadernota in de commissie gesteld heeft dat zij 

een beter plan heeft om de service aan de burgers te verbeteren en voorts dat één 
servicepunt van zes uur in de week 50.000 euro extra kost;

overwegende dat
- nog steeds bij een deel van onze inwoners behoefte is aan een dichtbij gelegen 

laagdrempelig servicepunt waar zij terecht kunnen met vragen, hulp bij het invullen van 
formulieren, het doen van aanvragen etc.;

- lang niet alle burgers in staat zijn gebruik te maken van de elektronische dienstverlening die 
de gemeente biedt;

- voor een deel van de inwoners de loketten in Stolwijk niet of moeilijk bereikbaar zijn;
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- dienstverlening in de kernen niet hoeft te bestaan uit fysieke loketten, maar vormgegeven 
kan worden via vaste spreekuren in bijvoorbeeld bibliotheken of andere openbaar 
toegankelijke gebouwen;

van mening dat
- niet aannemelijk is dat servicepunten, als bovenstaand bedoeld, aanzienlijke kosten met -

zich brengen, zoals de wethouder suggereert;
- eerder bedoelde servicepunten zelfs besparend zouden kunnen werken, door een 

verminderde behoefte aan huisbezoeken;
- de thans gevraagde formatie-uitbreiding wellicht niet nodig zal zijn, door een verminderd 

beroep op het servicepunt Stolwijk alsmede de verminderde behoefte aan huisbezoeken; 

verzoekt het college 
- nog dit jaar een plan uit te werken voor dienstverlening via servicepunten, als bedoeld 

onder bovenstaande overwegingen;
- een uitgewerkt plan, met financiële en personele consequenties, voor te leggen aan de 

raad;
- ernaar te streven begin 2020 te kunnen starten met de servicepunten, te beginnen in de 

kernen Krimpen a/d Lek, Lekkerkerk, Ouderkerk, Bergambacht en Schoonhoven

en gaat over tot de orde van de dag.

De motie is ondertekend door de fractie van het CDA.
===

Het CDA verzoekt het college te herbezien of de blijvende groei van de ambtelijke organisatie is 
terug te brengen, bijvoorbeeld via minder regels of minder bureaucratie. Misschien zou het nog 
beter zijn ambtenaren meer vertrouwen en eigen verantwoordelijkheid te geven in plaats van 
externe adviesbureaus in te schakelen. Dit past ook bij de gedachte van de herindeling. Met de 
volgende motie wil het CDA de volgende motie indienen om scherp en helder in beeld te krijgen 
in hoeverre het mogelijk is in de nabije toekomst minder van externe inhuur gebruik te maken. De 
oorspronkelijke motie is iets aangepast. Met ‘externe inhuur’ worden specifiek de externe 
adviesbureaus bedoeld.

===
M19-38, CDA – Beperken externe inhuur

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019

gehoord de beraadslaging

constaterend dat 
- voor de voorbereiding en begeleiding van projecten, het geven van adviezen en het 

uitwerken van nieuw beleid en regelgeving, op grote schaal gebruik wordt gemaakt van 
extern ingehuurde krachten;

- het inhuren van externen veel geld kost en dit niet altijd noodzakelijk is;
- externe inhuur, tenzij zeer specifieke kennis nodig is die niet binnen het ambtelijk apparaat 

aanwezig is, een teken is van weinig vertrouwen in de eigen mensen;

overwegende dat
- het geven van meer vertrouwen aan het eigen personeel in het algemeen de werk-

tevredenheid van de medewerkers verhoogt evenals de kwaliteit van hun werk;
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- Ingehuurde externen in de praktijk er belang bij hebben de gegeven problematiek in het 
kader van hun opdracht complexer te maken dan noodzakelijk;

- van mening dat
- voor veel opdrachten aan externe bureaus geldt dat voldoende kennis binnen het eigen 

apparaat aanwezig is om deze zelf uit te voeren;
- gelet op de gebleken resultaten van de externe uitbesteding, uitvoering door eigen 

personeel geen kwalitatieve achteruitgang hoeft te betekenen;
- alleen wanneer zeer specifieke kennis nodig is externe inhuur van die kennis nodig is;

- verzoekt het college 
- nog dit jaar de externe inhuur kritisch te analyseren op nut en noodzaak en waar mogelijk 

eigen ambtenaren in te zetten; 
- in de begroting 2020 e.v. rekening te houden met een substantiële vermindering van de 

externe inzet;

en gaat over tot de orde van de dag.

De motie is ondertekend door de fractie van het CDA.
===

Het CDA wil in 2020 een herziening van de veel te grote stijging van de toeristenbelasting en 
havengelden. De fractie steunt daarom de SGP-motie en verzoekt het college met name de 
stijging van de toeristenbelasting goed te heroverwegen. Volhardt het college in het negeren van 
diverse signalen uit de gemeente, dan kondigt het CDA een amendement aan bij de begroting.
Een van de doelen is de bereikbaarheid op korte termijn te verbeteren, maar hiervoor voorziet het 
college additionele kosten. Volgens het CDA is geen enkele ambitie haalbaar zonder extra 
investering. Graag een toelichting van het college met mogelijk een toezegging van extra gelden.
Qua inzet op duurzaamheid verwacht de fractie veel van het college, maar die blijft beperkt tot 
iets minder van 400.000 euro in 2020. Het college gaat voor 50 procent reductie van CO2-uitstoot 
in 2030 van de gemeentelijke organisatie, maar welke doelen heeft het college voor de hele 
gemeente? Het CDA is het van harte eens met de voorgenomen actie de samenleving te 
informeren en stimuleren om onder meer de woning te verduurzamen. De fractie vraagt zich af 
wat er sinds het aantreden van het nieuwe college is bereikt op dit punt.
De CU-motie over tiny houses lijkt een goede motie, al kan de jeugdige doelgroep beter 
uitgebreid worden. Met die aanpassing kan de motie rekenen op steun van het CDA.
De motie over incidentele subsidies is sympathiek, maar volgens de betreffende stukken zou er 
geen sprake zijn van achterstallig onderhoud. Graag een reactie van het college hierop.

De heer Schoof, VGBK, hoorde geen reactie op het zaalsportamendement van het CDA en gaat 
ervanuit dat die fractie het niet ondersteunt. Voorts vraagt de fractie aan het CDA ten eerste om 
een concrete toelichting op de vermeende concurrerende werkwijze van Teamsport 
Krimpenerwaard, ten tweede de bestaande openingstijden van de serviceloketten in relatie tot 
een beschrijving van hun dienstverlenende activiteiten en ten derde de oplossing voor de 
financiële stress van welzijnsstichtingen.

De heer Dekker, CDA, antwoordt dat het amendement voor zijn fractie een heel eind in de goede 
richting is. Het CDA begrijpt dat op gegeven moment de situatie noopt tot ingrijpen. Tot die tijd wil 
de fractie dat de huurverhoging voor binnensportaccommodaties van tafel gaat. De fractie steunt 
deze stap in de goede richting.
Bij het betoog over de buurtsportcoaches baseert het CDA zich op de reacties van ongeveer tien 
verenigingen, die de indruk hebben dat de coaches niet ondersteunen, maar concurrerend zijn. 
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Vandaar het voorstel dit nader te onderzoeken.

De heer Schoof, VGBK, heeft die signalen ook gehoord, maar had expliciet gevraagd naar een 
eenduidige uiteenzetting van de werkwijze van Teamsport Krimpenerwaard, zodat VGBK de 
signalen hierover beter kan plaatsen in het geheel.

De heer Dekker, CDA, gaat daarop niet in. Het is niet aan hem om de werkwijze uiteen te zetten, 
maar om signalen uit de samenleving door te geven.

De heer Schoof, VGBK, wijst erop dat het aan politieke partijen is om elkaar te overtuigen op 
basis van een met argumenten onderbouwd betoog. Een partij kan dan bepalen of het betoog 
een kern van waarheid bevat of lariekoek is. In dit geval laat het CDA de onderbouwing 
achterwege.

De heer Dekker, CDA, heeft moeite met de term lariekoek. Hij heeft duidelijk de signalen van de 
verenigingen doorgegeven en daarmee moeten de overige raadsfracties het naar zijn mening 
doen. De fractie memoreert ten aanzien van de serviceloketten de situatie in 2016 waarbij de 
faciliteiten voor een belangrijk deel overeenkomen met die van het huidige KCC.

De heer Schoof, VGBK, moet opnieuw constateren dat het CDA geen feitelijk inhoudelijk 
antwoord geeft. VGBK had in het belang van een goed debat scherp gevraagd naar de 
openingstijden van het KCC in Stolwijk en alle daarmee verbonden dienstverleningsaspecten. 
Alleen met steekhoudende argumentatie is voor VGBK een extra loket te rechtvaardigen.

De heer Dekker, CDA, spijt het dat de VGBK dit op deze wijze benadert. Hij verwijst naar de 
heldere formulering in de motie om die mogelijkheid te creëren. De fractie vindt het onnodig om 
de heer Schoof als inwoner van Stolwijk de precieze activiteiten van het KCC toe te lichten.

De heer Van de Lagemaat, D66, hoorde het CDA over de extra functie die de loketten kunnen 
vervullen voor bibliotheken en verzorgingstehuizen. Volgens de kadernota komen er meer 
locatiebezoeken aldaar en daarmee worden er in feite al mobiele loketten gecreëerd die de 
service reeds verlenen. Waarom wil het CDA een extra vast serviceloket?

De heer Dekker, CDA, antwoordt dat een serviceloket een bibliotheek extra kan ondersteunen. 
Daarnaast gaat het bij de huisbezoeken om een zeer beperkt aantal. Een extra loket in 
Lekkerkerk of Krimpen aan de Lek kan meer mensen bedienen.

De heer Zuijderwijk, VVD, merkt bij de motie tot beperking van het aantal externe adviesbureaus 
op dat niemand de kwaliteit van het ambtenarenapparaat ter discussie staat, maar de bureaus 
zorgen voor toegevoegde waarde en spelen slagvaardiger in op de actualiteit.

De heer Dekker, CDA, bedoelt niet met de motie de ambtelijke formatie uit te breiden. Het gaat 
de fractie erom dat niet voor elk door de raad ingebracht onderzoeksonderwerp een 
adviesbureau wordt ingeschakeld. Iedere keer moet kritisch worden bekeken in hoeverre een 
onderzoek door de eigen ambtenaren is uit te voeren.

 VVD
De heer Zuijderwijk, VVD, heeft de VVD-beschouwingen ‘Geen brug te ver’ genoemd. Hij ziet dat 
veel beleidsterreinen de afgelopen jaren in het teken stonden van de harmonisatie. Die is op veel 
fronten nagenoeg afgerond, zodat nu verder is te bouwen aan een efficiënte, krachtige en vitale 
gemeente. Met een overschot van ruim 1,2 miljoen euro begrotingsoverschot is de gemeente 
financieel gezond. De VVD maakt zich zorgen over de lagere rijksbijdrage voor en de stijgende 
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kosten van de jeugdzorg, zeker omdat welzijnsorganisaties nog over een periode van vijf jaar nog 
kosten in rekening kan brengen. Dankzij het amendement op de jaarrekening zijn voldoende 
middelen beschikbaar om die fluctuaties voorlopig op te vangen.
De VVD is blij met de aandacht in de kadernota voor de ondernemers. 
Stimulering van de economie, het toerisme en de recreatie is onmisbaar voor de 
werkgelegenheid en houdt de gemeente gezond en aantrekkelijk. Minder regelgeving draagt 
daaraan bij. De VVD vraagt opnieuw om het schrappen van overbodige regels en 
vereenvoudiging van de vergunningverlening. Een vergunning binnen een dag zou een 
servicegerichte dienstverlening zijn.
De gemeente heeft extra projectmatige inzet gepleegd op huisvesting en begeleiding van 
statushouders, wier integratie thematisch en structureel niet goed verloopt. Het project en de 
rijksbijdrage stopt na dit jaar. De VVD vraagt zich in dat verband af hoe en welke voorbereidende 
werkzaamheden de gemeente moet uitvoeren voor de nieuwe Wet inburgering per 2021.
Het blijft lastig grip te krijgen op de grote kostenpost sociaal domein. Daar zitten de hoogste 
financiële risico’s, maar die levert ook de meeste kans op structurele besparingen op. Te denken 
valt aan fusie van organisaties als randvoorwaarde voor subsidies zodat het geld niet naar 
organisaties en processen maar naar de activiteiten gaat. Dit mag voor de VVD niet ten koste 
gaan van de kwaliteit van de dienstverlening, zoals bij het leerlingenvervoer door Taxi Wegman.
De VVD maakt zich zorgen over de langere aanrijtijden van de hulpdiensten en het gebrek aan 
vrije keuze van huisartsenpost. Het lijkt met 85.000 ( ???? 55.000) inwoners een levensvatbare 
optie om in de Krimpenerwaard een huisartsenpost te realiseren.
De Krimpenerwaard is al jaren een veilige gemeente, mede dankzij het degelijke hang- en 
sluitwerk en de vele WhatsApp-groepen en buurtcoördinatoren. Maar ondanks het gebrek aan 
coffeeshops wordt er gekweekt en gedeald in softdrugs. De VVD wil hier stevig op handhaven en 
is blij met de werving van zesde boa en de beveiligingscamera’s bij een notoire overlastlocatie 
als de Veerweg in Bergambacht. Is de overlast daar sindsdien verminderd?
Vooruitlopend op het landelijk verbod moet het beperken van het varend ontgassen op de Lek 
eigenlijk zo spoedig mogelijk in gang worden gezet.
De fractie hoort ondernemers klagen over het groot gebrek aan voldoende gekwalificeerd 
personeel. De gemeente moet blijvend inzetten op verbetering van het ondernemersklimaat met 
de portal op de website en korte lijnen via gemeentelijke accounthouders als directe 
aanspreekpunten. Gewaakt moet worden voor bureaucratie.
De bereikbaarheid in de Krimpenerwaard is volgens de VVD en velen met haar ronduit 
belabberd. Los van het MIRT-besluit kan het probleem niet langer worden ontkend. Er moet hoe 
dan ook een oplossing komen om de bereikbaarheid te verbeteren.
Al meermalen heeft de VVD in het belang van doorstroming op de woningmarkt aangedrongen 
op terugdringen van scheefwonen. De fractie pleit daarom voor de bouw van meer koopwoningen 
rond 200.000 euro en van meer huurwoningen in het middensegment. De middenhuurwoningen 
dragen bij aan een evenwichtige woningmarkt en vorent de schakel tussen de sociale huur en de 
koopwoningen. De startersleningen kunnen hierbij helpen. Het is een goede manier om jonge 
gezinnen in de Krimpenerwaard te houden. Hiertoe dient de VVD de volgende motie in.

===
M19-41, VVD, Lokaal op 1, CU, D66 – onderzoek naar middenhuurwoningen van 720 euro tot 
1.100 euro als smeerolie voor de woningmarkt

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019

gehoord de beraadslaging

overwegende dat
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- wij het belangrijk vinden dat er voldoende woningen beschikbaar zijn voor starters en jonge 
gezinnen (categorie docenten, politieagenten, verpleegkundigen) met een bruto-inkomen 
tussen de 38.035 en 55.000 euro per jaar;

- lage middeninkomens woningen uit het middensegment niet kunnen betalen. Kopen is niet 
mogelijk en voor een sociale huurwoning wordt te veel verdiend;

- wij zien dat dit segment feitelijk ontbreekt in het huidige beschikbare woningaanbod (zie 
bijlage 01);

van oordeel dat
- door dit segment te vergroten, inwoners meer kansen krijgen om wooncarrière te maken;
- middenhuurwoningen bijdragen aan een evenwichtige woningmarkt en een belangrijke 

schakel vormen tussen sociale huur van minder dan 720 euro en de koopmarkt;
- hierdoor de doorstroming op de woningmarkt wordt gestimuleerd;

verzoekt het college om
- onderzoek te doen naar de (on)mogelijkheden om middenhuurwoningen te realiseren. Met 

als doel om een percentage midden huurwoningen als pilot (bij een van de projecten) 
mogelijk te maken; 

- hiervoor geschikte partners (beleggers en/of ontwikkelaars) te zoeken om dit te kunnen 
realiseren;

- de raad vooraf te informeren over de bevindingen uit het onderzoek middels een 
afwegingsnotitie, voor te leggen op een redelijke termijn

 
en gaat over tot de orde van de dag. 

De motie is ondertekend door de fracties van VVD, Lokaal op 1, CU en D66.
===

Wat de VVD-fractie betreft mag het bouwtempo van de huidige projecten niet verslappen. Met 
meer flexibiliteit is beter in te spelen op de actuele marktvragen. De gemeente moet haar regierol 
oppakken en initiatiefnemers meer faciliteren in de realisatie van kwaliteitvolle bouwplannen. De 
vraagt ook om voldoende capaciteit op de RO-afdeling, eventueel met incidentele inhuur. Die 
verdient zich terug via meer ozb-inkomsten.
Door toename van nieuwbouwwoningen in en rondom de kernen komt de verkeersveiligheid 
steeds meer onder druk te staan. Meer inwoners maken zich daar zorgen over. De kadernota 
vermeldt als ambitie dat 50 procent van de inwoners geen onveilige situaties meer ervaren. De 
VVD wil binnen de kernen meer aandacht voor verkeersveiligheid en dit via een tienpuntenplan 
per kern samen met de inwoners aanpakken. Dit wordt voorgesteld in de volgende motie.

===
M19-42, VVD, CU, CDA, D66 – Verkeersveiligheid in de kernen

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019 
 
gehoord de beraadslaging

constaterende dat
- de kadernota ervan uitgaat dat in 2022 50 procent van de inwoners geen onveilige situaties 

meer ervaren;
- de verkeersveiligheid van grote invloed is op het woonplezier van inwoners;
- met het verder verdichten van de kernen er ook meer verkeersbewegingen plaats gaan 

vinden; 
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- sturen op cijfers één is, maar verkeersveiligheid veel meer aspecten raakt;

verzoekt het college om
- de verkeersveiligheid in de kernen te verbeteren en een tienpuntenplan per kern op te 

stellen; 
- de ‘quick-wins’ maar ook structurele verdergaande oplossingen te inventariseren; 
- met inwoners per kern te inventariseren waar de knelpunten liggen en hoe deze opgelost 

zouden kunnen worden; 
- de raad eind 2019 te informeren over de (tussentijdse) bevindingen, het proces en de 

voortgang

en gaat over tot de orde van de dag. 

De motie is ondertekend door de fracties van VVD, CU, CDA en D66.
===

Het is goed dat in het belang van duurzaamheid beter wordt omgegaan met de leefomgeving. Dit 
wel met beide benen op de grond, want gezien hun omvang spelen een land als Nederland en de 
gemeente Krimpenerwaard geen grote rol van betekenis in de mondiale CO2-emissie. Dit 
ontslaat de gemeente niet van haar verplichtingen op dit thema. De VVD ziet de initiatieven en 
oplossingen graag ook in breder verband met meer ruimte voor groen en biodiversiteit in de 
kernen en beter inspelen op de klimaatverandering. Dit is onder meer te bereiken door het 
scheiden van hemelwater, dat minder onderhoud vergt en dus kosten bespaart.
In de recreatie- en toerismesector heeft de gemeente de laatste jaren mooie stappen gezet. 
Voorbeeld is de fusie tot één marketingstichting, al ziet de VVD daar graag wat meer exposure 
voor de gemeente.
De fractie is blij met de aankondiging van de aanstaande nieuwe cultuurnota. Daar de incidentele 
budgetten wat aan de magere kant zijn, stelt de VVD voor die naar 50.000 euro op te hogen 
middels de volgende motie.

===
M19-52, VVD, CU, D66 – Incidentele subsidie cultuur

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019 

gehoord de beraadslaging

overwegende dat
- het noodzakelijk is dat er voldoende gelden beschikbaar zijn om incidentele uitgaven met 

betrekking tot cultuur te doen,
- er op dit gebied nog veel inhaalslagen te behalen zijn. Bijvoorbeeld achterstallig onderhoud 

en bijdragen met betrekking tot de Historische Encyclopedie Krimpenerwaard, 
- er in het coalitieakkoord staat dat wij met de nieuwe cultuurnota voortvarend aan de slag 

gaan en de uitvoering voortvarend wordt opgepakt.

van oordeel dat
met een reservering in de begroting de mogelijkheid wordt gegeven om noodzakelijke uitgaven te 
kunnen doen.

verzoekt het college om
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- jaarlijks 50.000 euro te reserveren op de begroting om noodzakelijke inhaalslagen snel op 
te kunnen pakken (denk bv aan achterstallig onderhoud en bijdragen met betrekking tot de 
Historische Encyclopedie Krimpenerwaard).

- Dit te dekken uit de gelden van de precariorechten of uit de algemene reserve.

en gaat over tot de orde van de dag. 

De motie is ondertekend door de fracties van VVD, CU en D66.
===

Veel gemeenten zien de ozb-opbrengst als melkkoe. In de Krimpenerwaard stijgen de tarieven 
niet meer dan de inflatiecorrectie. Oftewel: belast wat nodig is en niet wat mogelijk is. De 
woonlasten stijgen gemiddeld wel door de hogere riool- en afvalstoffenheffing. Dit is inherent aan 
de problematiek van de slappe bodem in de gemeente. De VVD blijft daar scherp op, net als het 
college, zeker met betrekking tot de betreffende gemeenschappelijke regeling.
De VVD ziet de stijging van de begrafenisrechten en de trend in de toeristenbelasting richting 
kostendekkendheid als goede ontwikkelingen. De Krimpenerwaard moet concurrerend blijven ten 
opzichte van buurgemeenten om averechtse effecten van tariefsverhogingen te voorkomen. De 
gemeente moet hierover adequaat blijven informeren. De VVD ziet de toeristenbelasting als 
doelbelasting waarvan de opbrengsten de sector moeten versterken.
De fractie is voorstander van nieuwe vormen van verblijfsrecreatie die de werkgelegenheid ten 
goede komen en de jongeren kansen bieden.
De VVD is tevreden met de solide basis die de kadernota voor de toekomst biedt. Zij ziet graag 
dat de Krimpenerwaard een vitale gemeente blijft. Dit is niet mogelijk zonder goede 
bereikbaarheid of doorstroming van het wegennet, de woningmarkt en digitale infrastructuur.

De heer Dekker, CDA, vraagt zich af of de overlast op de Veerweg in Bergambacht minder is 
geworden na installatie van de camera’s. Volgens het college zouden er geen of nauwelijks 
klachten zijn, maar dit komt niet overeen met de signalen die het CDA krijgt. Verneemt de VVD 
dezelfde geluiden?

De heer Zuijderwijk, VVD, heeft die signalen niet als zodanig ervaren, maar neemt de 
ontwikkeling van de overlast ter plekke serieus.

De heer Van der Ham, SGP, hoort dat de VVD groot voorstander is van kostendekkendheid, dus 
hoe hoger de tarieven hoe beter. Tegelijkertijd wil de partij er staan voor de ondernemers. Hoe 
vallen deze twee uitspraken met elkaar te rijmen? Wat is de mening van de VVD inzake de 
havengelden?

De heer Zuijderwijk, VVD, streeft naar kostendekkendheid, maar had ook zojuist aangegeven dat 
de tarieven concurrerend moeten blijven ten opzichte van buurgemeenten. De VVD steunt de 
SGP-motie als het laatste bolletje uit de overwegingen wordt geschrapt en de havengelden, 
specifiek voor deze gemeente, worden losgekoppeld van de walstroomtarieven.

De heer Van der Ham, SGP, verzoekt het college in de beantwoording in te gaan op de kosten 
van de walstroom.

De heer Van Dorp, CU, heeft het standpunt van de VVD over de tiny houses gemist in haar 
bijdrage over het bevorderen van de doorstroming op de woningmarkt.

De heer Zuijderwijk, VVD, heeft aandacht voor alle woonvormen. De motie over de tiny houses is 
zeer sympathiek en die steunt de VVD-fractie van harte.
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Mevrouw Klomp, PK, vraagt hoe de VVD de uitlaatgassen denkt te verminderen en tegelijk de 
doorstroming wil bevorderen.

De heer Zuijderwijk, VVD, heeft gesproken over het ontgassen van de schepen op de Lek. Hij 
wijst op de tweede oeververbinding waarbij de verbetering van de doorstroming leidt tot minder 
stilstand op de kruispunten en daarmee minder uitstoot.

Mevrouw Klomp, PK, concludeert dat volgens de VVD meer vervoer tot minder uitstoot leidt.

De heer Zuijderwijk, VVD, corrigeert dat minder uitstoot valt te bereiken door kortere en 
efficiëntere reistijden.

 Pro Krimpenerwaard
Mevrouw Klomp, PK, meent dat het college verbetering kan aanbrengen in communicatie, 
burgerparticipatie, transparantie en het nemen van verantwoordelijkheid. Pro Krimpenerwaard 
heeft dit menigmaal aangekaart. Het aantal van zes wethouders, zelfs meer dan de gemeente 
Gouda, leidt tot overbodige kosten die de fractie liever in armoedebestrijding steekt.
De spreektijden in de raads- en commissievergaderingen komen de vrijheid van spreken niet ten 
goede. De aanpassing hierop van het Reglement van Orde en wegstemmen van kandidaat-
commissieleden doen Pro Krimpenerwaard denken aan de mores die nog in de Oudheid golden. 
Vrije keuze past beter bij een moderne gemeente. Het zou het college sieren hiermee minder 
beklemmend om te gaan. 
De fractie wil meer groen in de Krimpenerwaard en meer oog en daad voor het klimaat.
De mogelijke extra oeververbinding tussen Ridderkerk en Krimpen aan de Lek ziet Pro 
Krimpenerwaard als schadelijk voor de rust in het landschap.
In de zaak-MooiMekkerland wil de fractie de volksgezondheid laten prevaleren, tot onomstotelijk 
is bewezen dat het bedrijf de omwonenden geen schade of overlast oplevert.
Dierenwelzijn wordt nog steeds niet serieus aangepakt. Bomen worden nog steeds onnodig 
gekapt. In plaats van meer groen kiest het college voor meer verstening, zoals in het project 
Buiten de Veerpoort in Schoonhoven was te zien.
De informatie over het overschot in de jaarrekening van 1,3 miljoen euro is volgens de fractie 
gekleurd gepresenteerd. Al eerder was bekend dat er 2,3 miljoen euro extra moest worden 
afgeschreven. De financiële huishouding kan beter op orde, want bij ongewijzigd beleid staat de 
gemeente in 2020 voor 1 miljoen euro in het rood en in 2023 zelfs voor 2 miljoen euro.
Pro Krimpenerwaard is voorstander van tiny houses en een vrijere toepassing in de huisvesting 
van de inwoners.

===
M19-45, Pro Krimpenerwaard - Onderzoek naar mogelijkheden om de komende jaren structureel 
te besparen op de ambtelijke kosten om stille armoede onder de burgers te stoppen

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019

gehoord de beraadslaging

constaterend dat
- bijna 40 procent van de Nederlandse gezinnen moeite heeft met rondkomen,
- de kosten voor de burgers de komende jaren alleen maar zullen stijgen in verband met 

vergrijzing, energietransitie en lage rendementen van de pensioenfondsen,
- wij als gemeente onze inwoners aanzienlijk meer belasten dan de gemiddelde 

Nederlanders,
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- de gemeentelijke belastingdruk rond de 108 procent ligt,
- er veel kosten voor externe inhuur worden gemaakt;
- nog lang niet alle synergievoordelen van de fusie zijn uitgenut;
- de gemeente naar de mening van Pro Krimpenerwaard veel efficiënter moet kunnen 

werken;

overwegende dat
het niet langer verantwoord is om burgers extra te blijven belasten terwijl 40 procent bijna niet 
meer kan rondkomen; 

van mening dat
er vele mogelijkheden zijn om kosten te besparen, zoals op de inhuur van externe capaciteit door 
de gemeente, juridische zaken, gebouwen, bestuurskosten, overhead, minder wethouders, 
stoppen met inning hondenbelasting ect en wij alles moeten doen om de burger te beschermen;

verzoekt het college
in de meerjarenbegroting 2020 e.v. een voorstel/berekening te doen om te komen tot een 
verlaging van 5 procent van de gemeentelijk apparaat kosten in 2020 oplopende tot 20 procent in 
2023. Waarbij tevens wordt aangegeven welke maatregelen er nodig zijn om de kwaliteit van 
dienstverlening te handhaven en welke keuzes er eventueel gemaakt moeten worden om dit te 
realiseren. 

en gaat over tot de orde van de dag.

De motie is ondertekend door de fractie van Pro Krimpenerwaard.
===

===
M19-46, Pro Krimpenerwaard - Verlagen lokale lasten naar landelijke gemiddelde in vier jaar tijd

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019

gehoord de beraadslaging

constaterend dat
- bijna 40 procent van de Nederlandse gezinnen moeite heeft met rondkomen;
- de kosten voor de burgers de komende jaren alleen maar zullen stijgen in verband met 

vergrijzing, energietransitie en lage rendementen van de pensioenfondsen;
- wij als gemeente onze inwoners aanzienlijk meer belasten dan de gemiddelde 

Nederlanders;
- de gemeentelijke belastingdruk rond de 108 procent ligt;
- hondenbelasting zonder dienstverlening (grondslag) oneerlijk gevonden wordt;
- de tarieven voor toeristenbelasting veel hoger zijn dan in de regio;
- de afvaltarieven veel hoger zijn dan bijvoorbeeld de gemeente Gouda;
- de afval hoeveelheid nog sterk kan verminderen door voorlichting aan burgers;

overwegende dat
het niet langer houdbaar is om burgers extra te blijven belasten terwijl 40 procent bijna niet meer 
kan rondkomen;

van mening dat
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er veel mogelijkheden zijn om kosten bij de gemeente te besparen waardoor de afvaltarieven 
zouden moeten kunnen dalen, de afvalhoeveelheid en hoeveelheid te scheiden afval zou moeten 
kunnen afnemen;

verzoekt het college
in de meerjarenbegroting 2020 e.v. een voorstel/berekening te doen waarin de komende vier jaar 
de belastingdruk tenminste daalt naar 100 procent, maar bij voorkeur naar 98 procent. Dus onder 
het landelijk gemiddelde. 
En tevens met een voorstel te komen om de hoeveelheid afval bij de gemeente de komende 
jaren met 50 procent te laten afnemen en bij de burgers met 5 procent per jaar tot 20 procent 
cumulatief in 2023;

en gaat over tot de orde van de dag.

De motie is ondertekend door de fractie van Pro Krimpenerwaard.
===

===
M19-47, Pro Krimpenerwaard - Ruim voldoende investeringsruimte voor duurzaamheid en 
realiseren toekomstvisie

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019

gehoord de beraadslaging

constaterend dat
- bijdragen aan duurzaamheid en de energietransitie één van de belangrijkste pijlers voor de 

gemeente voor de komende decennia is,
- dat deze transitie parallel loopt met het realiseren van de toekomstvisie op de 

Krimpenerwaard,
- dat wij vanuit de kadernota nog geen helder/concreet beeld hebben welke doelen wij als 

raad op dit vlak in 2020 echt gerealiseerd willen hebben, 
- er zonder concrete doelstellingen niet helder is of er voldoende geld ter beschikking wordt 

gesteld,
- de raad voorop wil lopen op duurzaamheid;

overwegende dat
wij ons niet kunnen permitteren in 2020 en verder te weinig middelen voor duurzaamheid, de 
energietransitie alsook het realiseren van de toekomstvisie te hebben;

van mening dat
er duidelijke meetbare en ambitieuze doelen voor de planperiode gesteld dienen te worden met 
ruim voldoende middelen;

verzoekt het college
in de meerjarenbegroting 2020 e.v. een voorstel/berekening te doen waarin concrete en 
ambitieuze doelstellingen op duurzaamheid, de energietransitie alsook het realiseren van 
‘Panorama Krimpenerwaard’ worden gesteld, met daarbij passende financiële middelen. 
middelen

en gaat over tot de orde van de dag.
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De motie is ondertekend door de fractie van Pro Krimpenerwaard.
===

===
M19-48, Pro Krimpenerwaard - Investeren in zeker pad naar groene leefomgeving voor mens en 
dier

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019

constaterend dat
- het welzijn van mens en dier steeds belangrijker wordt gevonden,
- insecten aan uit uitsterven zijn,
- een groene omgeving voor de mens en dier veel beter is,
- (grote) bomen een grote bijdrage leveren aan het dierenleven alsook reductie CO2,
- meer bloemen, planten en bomen en variatie kunnen helpen het ecosysteem te herstellen,
- de Commissie SBBV de uitgangspunten voor de nota dierenwelzijn op 5 februari jl heeft 

besproken die vervolgens in de uitwerking van de nota door het college zullen worden 
meegenomen,

- er spijtig genoeg nog steeds mensen zijn die minder betrokken zijn bij de fauna, flora en/of 
dierenwelzijn.

overwegende dat
niemand gebaat is bij het uitsterven van insecten en vogels, bij een verdere toename van CO2 en 
het mishandelen van dieren;

van mening dat
de gemeente een zeer grote (voorbeeld) rol heeft in het herstellen van het ecosysteem en 
toezien op respect voor onze leefomgeving en dierenwereld;

verzoekt het college
in de meerjarenbegroting 2020 e.v. een voorstel/berekening te doen waarin zijn de komende vier 
jaar: tenminste 50 procent van het openbaar groen meer gevarieerd maakt ten behoeve van de 
insecten. Een plan maakt om het aantal (grote) bomen aanzienlijk te laten toenemen en hoe zij, 
bijvoorbeeld met een groene BOA onze bevolking gaat voorlichten en handhaven op het 
herstellen van het ecosysteem;

en gaat over tot de orde van de dag.

De motie is ondertekend door de fractie van Pro Krimpenerwaard.
===

===
M19-49, Pro Krimpenerwaard - Investeren in dienstverlening en in sociale cohesie samenleving

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019

constaterend dat
- de dienstverlening van onze gemeente beter kan,
- veel burgers aan de zijlijn staan en niet meer kunnen participeren,
- een groot deel van de burgers zonder hulp nooit een eigen woning kan kopen,
- kinderarmoede ook in onze gemeente veel schrijnende gevallen kent.
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overwegende dat
in de huidig Kadernota niet of nauwelijks concrete doelen, acties of maatregelen staan om hier 
als gemeente vanaf 2020 grote stappen in te gaan zetten;

van mening dat
wij als gemeente hier ook zonder echt grote investeringen aanzienlijk stappen kunnen zetten;

verzoekt het college
in de meerjarenbegroting 2020 e.v. voorstellen/berekeningen te doen waarin de komende vier 
jaar: extra investeringen worden gedaan in de digitale dienstverlening (incl. de doelen/resultaten), 
de kosten en opbrengsten van de invoering van de Rotterdampas zijn weergegeven, de 
mogelijkheden worden weergeven om de kinderarmoede aanzienlijk (meer dan 50 procent) te 
verminderen, er mogelijkheden worden aangegeven om starters en/of sociale koopwoningen 
(extra) te stimuleren.

en gaat over tot de orde van de dag.

De motie is ondertekend door de fractie van Pro Krimpenerwaard.
===

===
M19-50, Pro Krimpenerwaard - Verkoop van Eneco aandelen uit de begroting halen

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019

constaterend dat
- de Eneco aandelen een groene investering zijn en jaarlijks een behoorlijk dividend 

opleveren,
- de verkoop van de aandelen zal leiden tot een toevoeging aan de algemene reserves en 

dat deze investering in de toekomst waarschijnlijk zal worden geconsumeerd, 
- de gemeente juist op zoek zou moeten zijn naar duurzame investeringen die rendement 

opleveren om de kosten voor de burgers te verlagen.

overwegende dat
het inboeken van de verkoop, mogelijk in de toekomst leidt tot consumptie in plaats van 
renderende investeringen;

van mening dat
de opbrengst van aandelen, mochten ze toch verkocht worden, ‘geherinvesteerd’ moet worden in 
renderende fondsen om de kosten voor de burgers zo laag mogelijk te houden.

verzoekt het college
- in de meerjarenbegroting 2020 e.v. niet uit te gaan van de verkoop van de aandelen van 

Eneco omdat de meest verstandige beslissing zou zijn om bij een eventuele verkoop van 
de aandelen deze middelen te herinvesteren in een gelijksoortige renderende investering.

- te onderzoeken welke herinvesteringsmogelijkheden er zijn om het huidige rendement te 
houden. Wij denken zelf aan revolving fondsen voor: Wind en Zonne-energie, Isoleren, 
Sociale Koop Woningen en/of vergroeningsprojecten. Maar er is veel meer mogelijk.

en gaat over tot de orde van de dag.

De motie is ondertekend door de fractie van Pro Krimpenerwaard.
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===

===
M19-51, Pro Krimpenerwaard - Te veel aan vermogen bij gemeenschappelijke regelingen partijen 
naar de gemeente halen

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019

constaterend dat
- de gemeente veel diensten samen met andere gemeentes uitbesteed via 

gemeenschappelijke regelingen,
- de gemeenten feitelijk verantwoordelijk zijn voor de tekorten en overschotten van deze 

regelingen,
- deze partijen de laatste jaren veel eigen vermogen hebben opgebouwd,
- er bij een aantal partijen veel meer vermogen aanwezig is dan noodzakelijk,
- de gemeente zelf tientallen miljoenen heeft geleend om haar investeringen uit het verleden 

te kunnen financieren. Dit jaarlijks rente kost.
- de gemeente aan de vooravond staat van grote investeringen in duurzaamheid en de 

Energietransitie.

overwegende dat
het binnen de overheid beschikbare geld zo effectief mogelijk dient te worden ingezet en een te 
groot eigen vermogen kan leiden tot ineffectief werken en ‘luiheid’.

van mening dat
dit te veel aan eigen vermogen feitelijk tot het vermogen van onze gemeente dient te worden 
gerekend en dat de gemeente daar zelf over zou moeten kunnen beschikken.

verzoekt het college
in de meerjarenbegroting 2020 met een berekening te komen hoeveel vermogen wij vanuit de 
gemeenschappelijke regelingen naar onze gemeente kunnen halen. Hoeveel rentelasten dit nu 
en in de toekomst gaat schelen en hoeveel extra investeringsmogelijkheden dit extra eigen 
vermogen ons gaat geven;

en gaat over tot de orde van de dag.

De motie is ondertekend door de fractie van Pro Krimpenerwaard.
===

 Lokaal op 1
Mevrouw Smit, Lokaal op 1, ziet dat de gemeente er financieel gezond voor staat. De komende 
jaren teert de gemeente wat in, wat het maken van keuzes onontkoombaar maakt. De fractie 
steunt de collegevoorstellen over de bestemming van het positieve saldo van de jaarrekening om 
de begroting sluitend te maken en het saldo van 322.000 euro te onttrekken aan de algemene 
reserve. De kadernota laat een onzeker beeld zien in afwachting van de verwerking van de 
Meicirculaire. De jeugdzorg blijft een financieel aandachtspunt de komende jaren. Daarom heeft 
Lokaal op 1 de toepasselijke motie medeondertekend. 
Het tekort bij Cyclus baart de fractie de zorgen. Hoe groot is de invloed van het tekort op de 
vuilverwerking op de leges van de afvalstoffenheffing, dus de tariefstijging voor de inwoner?
De veiligheid in de Krimpenerwaard staat op een hoog niveau, al gebeurt er lokaal het nodige. 
Regelmatig krijgt Lokaal op 1 klachten over jeugdoverlast. Zorgelijk is de veiligheid op de grote 
rivieren. De communicatie in 1985 rond de aanvaring tussen een pont en een tanker op de Lek 
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was niet optimaal. De drukte op het grote vaarwegenknooppunt in de gemeente vraagt om meer 
aandacht in de overleggen met de Veiligheidsregio. De inwoners weten weinig over wat ze 
moeten of kunnen doen bij calamiteiten. Goede voorlichting is nodig.
Het ontgassen door tankers op de grote rivieren is gevaarlijk voor de volksgezondheid. Blijvende 
aandacht hiervoor is van groot belang.
Complimenten naar de inwoners voor hun goede afvalscheiding zijn op hun plaats. Het ophalen 
van het plastic afval moet beter worden geregeld. Het is te betreuren dat inwoners hun 
afvalzakken te vroeg buiten zetten of glas naast overvolle containers plaatsen. In de gemeente 
Krimpen aan de Lek is dankzij de aandacht van de fractie het probleem van teruggave van oude 
medicijnen opgelost door deze in te kunnen leveren bij de plaatselijke DA-drogist.
Samen met de Groenalliantie en Staatsbosbeheer vonden de laatste jaren enorme 
ontwikkelingen plaats in de westhoek van de gemeente. Het ontwerp van de omgevingsvisie 
toont interessante recreatieve voorzieningen. De fractie is blij met deze extra aandacht voor de 
westkant van de Krimpenerwaard. De Stichting Krimpenerwaard Marketing & Promotie kan in dit 
verband meer aansturen om nog meer toeristen via de molens bij Kinderdijk naar de gemeente te 
trekken.
Lokaal op 1 is onder de druk van de innovatieve plannen voor zwembad De Loete in Vlist, een 
recreatief belangrijke pijler. De fractie volgt de binnenstadontwikkeling in Schoonhoven. De 
ontwikkeling van de detailhandel in de kernen is zorgelijk, met urgente aandacht voor het 
winkelbestand in Lekkerkerk.
De gemeente staat aan de vooravond van de energietransitie met belangrijke ontwikkelingen, die 
met innovatie gepaard gaan. Waarschijnlijk kan die opgave niet zonder het aanleggen van 
zonne- en windparken, al genieten de laatste niet de voorkeur van Lokaal op 1. De fractie 
waardeert de goede voorlichting door de ambtelijke organisatie. Voor goede keuzes is nodig de 
wensen van de bevolking te weten, maar de meeste inwoners nemen een afwachtende houding 
aan. Om te investeren in duurzaamheidsmaatregelen moeten de inwoners bekend zijn met de 
lusten en lasten. Daar de kabinetsplannen niet op handen worden gedragen, moet de gemeente 
Krimpenerwaard een breed draagvlak creëren en de kosteneffecten op een huishouden 
inzichtelijk maken. Lokaal op 1 pleit voor een communicatietraject richting de inwoners voordat 
onbetaalbare plannen worden neergelegd.
Gemeente Krimpenerwaard is afhankelijk van de huisartsenpost en de centrale apotheek tijdens 
de avond- en nachturen en in het weekend. Gezien de reisafstand is het realiseren van een eigen 
huisartsenpost urgent. De wettelijke aanrijtijden van ambulances worden in veel gevallen niet 
gehaald. In navolging van zorgen onder ambulancemedewerkers en de landelijke aandacht pleit 
de fractie voor handhaving van de ambulancelocatie in Berkenwoude.
Bij de Woonvisie 2030 vraagt Lokaal op 1 aandacht voor de bouw van kleinere woningen als 
studenthuizen, goedkope eenpersoonshuizen (huur en koop), seniorenwoningen en tiny houses. 
De gemeente moet haar verantwoordelijkheid nemen bij haar zorgplicht in het dossier-Skaeve 
Huse. Hoe groot is de huidige vraag naar woningen in het middenhuursegment? De fractie steunt 
de motie hierover van de VVD. Lokaal op 1 is blij met de presentatie over de harde en zachte 
bouwlocaties en hoopt dat de realisatie ervan snel van start gaat. Woningbouw is belangrijk voor 
de leefbaarheid in alle kernen: voor scholen, verenigingen, kerken en de economie.
De fractie streeft qua dienstverlening naar het cijfer 8. Inmiddels zijn er een vernieuwde website, 
vereenvoudigde aanvraagprocedures voor subsidies, verbeteringen in het sociaal domein, 
minder ambtelijke taal in gemeentebrieven en een Handvest Dienstverlening. Lokaal op 1 dacht 
dat uitbreiding van de loketfunctie in de vijf grotere kernen hier ook aan zou bijdragen, maar uit 
onderzoek blijkt dat de kosten te hoog zijn en de diensten beperkt blijven tot de burgerzaken. Met 
meer dienstverlening op maat zijn de inwoners beter te bedienen en de ambtenaren effectiever in 
te zetten. Dit betekent gerichte hulp thuis of vlak bij huis. De fractie is hiermee blij, want er is 
meer maatwerk en de loketten worden als het ware naar de inwoners toe gebracht. De 
ambtenaren gaan meer begeleiden, ondersteunen en sturen. Lokaal op 1 heeft zich steeds 
hiervoor ingezet.
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De heer Dekker, CDA, vraagt of hij het betoog van Lokaal op 1 over windmolens zo mag vertalen 
dat zij niet wenselijk zijn, maar wel nodig voor de duurzaamheidsopgave. Lokaal op 1 is dus 
bereid in te stemmen met het plaatsen van turbines.

Mevrouw Smit, Lokaal op 1, gaat daar goed naar kijken, maar is in principe niet voor.

De heer Dekker, CDA, beluisterde dat Lokaal op 1 zich verlaat op recent onderzoek naar de 
servicepunten. In 2016 lag een vergelijkbare notitie voor. Lokaal op 1 had die notitie tot zich 
kunnen nemen. Ondanks gebrek aan nieuwe feiten heeft Lokaal op 1 een draai in het standpunt 
gemaakt.

Mevrouw Smit, Lokaal op 1, wijst erop dat een politieke partij van standpunt kan veranderen.

De heer Dekker, CDA, beaamt dat, maar de fractie refereert aan een onderzoek alsof dat nieuw 
zou zijn. Dat is niet de situatie.

Mevrouw Smit, Lokaal op 1, heeft gezegd dat ‘onderzoeken hebben uitgewezen’.

De heer Dekker, CDA, constateert dat de Lokaal op 1 die onderzoeken bij het schrijven van haar 
verkiezingsprogramma niet heeft geraadpleegd.

De heer Van der Ham, SGP, deelt de verbijstering van het CDA op dit punt, daar de onderzoeken 
niet alleen oud waren, maar ook in de verkiezingscampagne ruim aan bod kwamen. Lokaal op 1 
heeft gestreden tegen ontegenzeggelijke onderzoeksresultaten. Dat die partij van standpunt is 
veranderd, vindt de SGP een goede zaak, omdat meer servicepunten niet bijdragen aan de 
dienstverlening die al aan huis plaatsvond. De SGP is benieuwd hoe Lokaal op 1 gezien de 
gedane verkiezingsbeloften de kiezers hiermee tegemoet treedt.

Mevrouw Smit, Lokaal op 1, heeft indertijd geen beloftes gedaan, alleen gezegd dat haar partij 
haar best hiervoor zou doen. De fractie kwam na intensieve raadpleging van haar achterban tot 
de slotsom dat het nieuwe voorstel nog beter is dan vaste loketten in de vijf kernen. Dit sluit goed 
aan op de passages in het verkiezingsprogramma, namelijk ‘aandacht voor dienstverlening 
dichtbij en zorg te dragen dat die op bestemde plekken in uitvoering wordt genomen’ en ‘actief, 
klantgericht in de begeleiding en informatieverstrekking in aanvraagprocedures’.

De heer Van der Ham, SGP, heeft hiermee heel veel moeite. Volgens hem heeft Lokaal op 1 
hieraan zelf een uitleg gegeven in de campagne en daarna. Bij toetreding tot de coalitie heeft die 
partij er een eigen draai aan gegeven. Op zich is dat prima, maar dan moet Lokaal op 1 dit 
verantwoorden, want alle onderzoekfeiten waren bekend. Op basis van welke informatie die toen 
nog niet bekend waren, heeft de fractie gemeend de draai te moeten maken?

Mevrouw Smit, Lokaal op 1, antwoordt blij te zijn met de dienstverlening zoals die nu aan de 
inwoners wordt verleend via twee medewerkers op locatie, dicht bij huis of thuis. Dit is bij nader 
inzien een betere en goedkopere oplossing dan vaste loketten in de vijf grotere kernen.

De heer Maat, PvdA, hoorde Lokaal op 1 complimenteren uitdelen over de harde en zachte 
woningprojecten en tegelijk aandacht vragen voor kleinere en goedkope woningen. De PvdA 
vraagt zich af of Lokaal op 1 vasthoudt aan dat pleidooi als concrete plannen de komende tijd 
aan de raad worden voorgelegd.

Mevrouw Smit, Lokaal op 1, gaat daarvoor, want aan dat soort woningen is grote behoefte.
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De heer Pannekoek, Waard18, onderschrijft de oproep om de aanrijtijden voor ambulances in 
acht te nemen. Welke kaders wil Lokaal op 1 hiertoe meegeven aan het college?

Mevrouw Smit, Lokaal op 1, constateert dat de ambulances regelmatig te laat komen en heeft het 
college naar de mogelijkheden gevraagd zodat de ambulances op tijd rijden en op tijd komen.

 PvdA
De heer Van der Graaf, PvdA, constateert dat sinds de behandeling van de begroting 2019 veel 
is veranderd. Lokaal op 1 maakt deel uit van de coalitie waardoor een meerderheid is ontstaat en 
er is een wethouder extra gekomen. Zes wethouders zijn dagelijks actief met het aansturen van 
de gemeente. Een extra wethouder maakt dat de lat hoger komt te liggen. Na ‘Het kan beter.’ 
geeft de fractie nu aan haar betoog de titel ‘Het moet beter.’ mee.
Complimenten voor het financieel-technisch goede gehalte van de kadernota, met ruimte om in te 
spelen op mogelijke toekomstige tekorten. Overschotten worden veroorzaakt door te hoge 
ramingen, uitgestelde activiteiten en onbetaalde rekeningen, maar het college zal dat in de 
beantwoording naar verwachting bagatelliseren.
De vraag hoe de inwoners het beleid van de gemeente waarderen. Zijn de inwoners trots op de 
gemeente? Zorgt de gemeente goed voor al haar inwoners? Zijn we één gemeente? Deze vraag 
leidt tot de eerste twijfel bij de PvdA. Immers, de regenboogvlag zou niet alleen op het stadhuis in 
Schoonhoven, maar op alle gemeentekantoren moeten wapperen. De inwoners volgens de 
politiek nauwgezet tot geen affiniteit met het gemeentebestuur omdat die toch niet luistert. De 
reacties gaan meestal over beter groenonderhoud, het moeilijk tot afspraken met het KCC komen 
en de slechte verlichting. Nieuw zijn de e-mails van inwoners die de onbeholpenheid van 
regelgeving soms direct kenbaar maken, zoals de verplichte medische keuring en een herkeuring 
een jaar later voor een invalidenparkeerplaats van een inwoonster wier onderbeen was afgezet. 
Communiceren blijft moeilijk voor het college. In plaats van een extra keuring was het beter 
geweest na een jaar te informeren hoe het met haar gaat. 
Bij het groenbeheer beveelt de PvdA aan, eerst met een plan voor herbeplanting te komen 
voordat er bomen worden gekapt. Hoe staat het met het voornemen tot 10 procent meer bomen 
in het openbaar gebied aan het einde van de raadsperiode? De fractie adviseert de kracht van de 
meedenkende inwoners meer te benutten en per kern een wethouder als aanspreekpunt aan te 
stellen. Minder regels is een eerste stap, maar meer contact met de bestuurders is beter.
Het meegeven van kaders in de kadernota is lastig, omdat de financiële ruimte pas later 
beschikbaar komt. Robuustheid is een kenmerk van een meerjarenraming. Het is helaas duidelijk 
dat er weinig ruimte is voor nieuw beleid.
De fractie staat achter de collegeambitie om maatwerk te leveren. Helaas laat de uitvoering van 
de wettelijke taken in het sociale domein weinig vooruitgang zien. Er wordt veel gepraat en 
onderzocht of het met minder kan, maar de resultaten vallen tegen voor de PvdA. Dat de 
doelgroep onvoldoende in beeld is, wordt door twee rekenkamerrapporten bevestigd. Dit noopt 
ertoe de duidelijke richting in het klanttevredenheidsonderzoek uit 2018 op te pakken. Als 
digitalisering de klanten minder aanspreekt, moet het college meer inzetten op persoonlijk 
contact. Dat is echt maatwerk.
Sport is belangrijk in verenigingsverband en individueel. Dit vraagt om beleid met mogelijkheden 
voor jong en oud, dus om een visie op de openbare ruimte die uitdaagt om te sporten, boven op 
het accommodatiebeleid.
Al wordt er zichtbaar hard aan gewerkt, de PvdA mist voor de korte en lange termijn duidelijk een 
visie op de energietransitie. Het college moet aangeven wat mogelijk en van waarde is binnen de 
grenzen van het huidige landschap, anders blijft het bij roepen voor of tegen windmolens en voor 
of tegen zonneparken. De voordelen voor de inwoners moeten beter inzichtelijk worden.
Het college meldt vol trots dat 217 woningen zijn toegevoegd aan de voorraad, maar een 
specificatie naar prijs wordt niet gegeven. De PvdA weet dat het in 2018 niet is gelukt om 
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goedkope woningen te bouwen, terwijl de coalitiepartijen te pas en te onpas over 
starterswoningen spreken. Hier wordt een daadkrachtig beleid met communicatie naar de 
inwoners met node gemist. Enkele moties en amendementen vragen aandacht voor bepaalde 
woningtypes, maar zijn een herhaling van de tekst van de Woonvisie. De PvdA wil de Woonvisie 
oppakken en is blij met de toezegging van het college inzake het themaoverleg.
De toekomst van de Prins Bernhardschool is wederom onzeker. Het college streeft naar behoud 
van de bestaande voorzieningen ‘op basis van realisme en maatschappelijke meerwaarde’. Wat 
is de concrete betekenis van een maatschappelijke meerwaarde?
De onderbouwing van de ‘oost-oostvariant’ als betere ontsluiting wordt met de dag meer 
achterhaald. Asfalt als oplossing ziet de fractie meer als iets van de twintigste eeuw. Kijk liever 
vooruit en los de bereikbaarheid actief op in samenhang met alle belanghebbenden. Via een 
motie stelt de PvdA een onderzoek voor naar gratis openbaar vervoer voor bepaalde 
doelgroepen, zoals ouderen. Dit kan ook tot minder eenzaamheid onder hen leiden.

===
M19-40, PvdA - gratis openbaar vervoer voor aow-gerechtigden met een inkomen tot 120 procent 
van het bijstandsniveau

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d.9 juli 2019

overwegende dat
- met de invoering van de Participatiewet en de invoering van de Wmo van inwoners steeds 

meer wordt verwacht ten aanzien van activiteit en mobiliteit;
- gratis openbaar vervoer bijdraagt aan de mobiliteit van deze doelgroep. Ouderen kunnen er 

hierdoor niet alleen vaker op uit, kunnen meer deelnemen aan het maatschappelijk leven 
en voorkomt zo dat ouderen in een isolement raken;

- de Gemeente Krimpenerwaard de ambitie heeft uitgesproken de doelgroepen binnen het 
sociaal domein beter in beeld te willen krijgen;

roept het college op
- deze “Meedoen Pas” in 2020 beschikbaar te stellen voor aow-gerechtigden met een 

inkomen tot 120 procent van de bijstandsnorm;
- dit ten tenminste te doen voor een periode van drie jaar met een jaarlijkse tussentijdse 

evaluatie;
- de intake en bijbehorende inkomenstoets onder te brengen bij de welzijnsorganisaties 

(SWON, SWOB en SWOS)

en gaat over tot de orde van de dag.

De motie is ondertekend door de fractie van de PvdA.
===

Dat er steeds meer geld naar jeugdzorg gaat, is op zich goed een goed gegeven. De PvdA 
meent dat preventiebeleid, dus het voorkomen, te weinig terugkomt in diverse nota’s.
Naast het goede werk van de gemeente zijn er inwoners die fantastische initiatieven ontwikkelen. 
De PvdA-fractie noemt er twee, namelijk de beroemde tweejarige strijd tussen Opperduit en 
Schuwacht, een happening van jewelste. Op 13 juli vindt de gratis toegankelijke Hooibouwdag in 
Lekkerkerk plaats, waar mensen vol enthousiasme gebruik van maken zonder overlast te 
bezorgen. Dit is een stuk cultuur waar de gemeente Krimpenerwaard trots op kan zijn.

De heer Schoof, VGBK, wil aan beide evenementen de Stolwijkse kermis toevoegen. Zeer recent 
heeft VGBK over de complexe problematiek rond starterswoningen voorgesteld om middelen uit 
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de algemene reserve te fourneren voor woningen voor jongeren. Is de PvdA bereid daarin mee te 
gaan?

De heer Van der Graaf, PvdA, is daartoe bereid.

 ChristenUnie
De heer Van Dorp, CU, heeft de beschouwing de titel ‘Het gaat om meer dan geld.’ meegegeven. 
De fractie ziet dat de gemeente er financieel goed voor staat voor 2020. Meerjarig sluit de 
begroting nog niet, maar die opgave om dit te realiseren lijkt haalbaar. Daarom steekt de fractie 
haar betoog meer in op de niet-financiële punten, omdat het haar om meer gaat dan geld of 
kaders stellen. Het gaat om zorg voor de schepping en omzien naar elkaar. De ChristenUnie wil 
voortvarend stappen zetten om de gemeente Krimpenerwaard toekomstbestendig te maken in 
relatie tot jeugd, wonen, recreatie, de fiets en de energietransitie.
Gezien de hoge huurprijzen en het eenzijdige aanbod is de lokale woningmarkt complex, vooral 
voor jongeren. Al blijven de jongeren liever in de Krimpenerwaard wonen, ze vertrekken bij 
gebrek aan woonruimte. Dit noopt tot tempo in de realisatie van tiny houses. Dit zijn kleine niet-
permanente woningen die uitkomst bieden tot er ruimte is voor permanente woningen. Hiertoe 
dient de volgende motie. 

===
M19-44, ChristenUnie – realisatie proef tiny houses

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019 

gehoord de beraadslaging

overwegende dat 
 de kern Gouderak met een ernstig tekort aan kleine woningen voor jongeren kampt; 
 er een merkbare leegloop van jongeren is en dat dit zorgen geeft voor de toekomst voor de 

leefbaarheid en vitaliteit van deze kern;
 Gouderak niet de enige kern is waar deze zorgen heersen;
 Tiny houses, kleine niet permanente woningen, een goede uitkomst kunnen bieden zolang 

er geen ruimte is voor permanente woningen;

constaterende dat 
 de gemeente Krimpenerwaard streeft naar vitale kernen, waarvoor voldoende woonruimte 

voor iedere generatie noodzakelijk is;
 er in een aantal woonkernen van de gemeente Krimpenerwaard een groot tekort is aan 

kleine woningen of wooneenheden voor jongeren;
 jongeren daarom wegtrekken uit de gemeente Krimpenerwaard;

van mening is dat
de gemeente Krimpenerwaard zo snel mogelijk actie moet ondernemen om jongeren een eigen 
woonplek te bieden;

verzoekt het college
 te starten met een project tot realisatie van een aantal tiny houses voor jongeren om 

hiervan te leren en vervolgens dit in andere kernen ook op te zetten;
 vooruitlopend op de woonvisie als proef in de kern Gouderak een locatie te zoeken waar 

tiny houses gerealiseerd kunnen worden;
 om hierbij inwoners te betrekken en daarbij vooral te denken in mogelijkheden 
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en gaat over tot de orde van de dag.

De motie is ondertekend door de fractie van de ChristenUnie.
===

De fractie stelt voor in Gouderak te starten met de realisatie van een aantal tiny houses voor 
jongeren van acht tot 88 jaar. Dit als proeftuin voor de andere kernen waar de woningnood ook 
speelt. De ChristenUnie ondersteunt de motie over huurwoningen in het middensegment. De 
smeerolie zorgt voor betere doorstroming en een evenwichtige woningmarkt.
De fractie zet zich in voor het belangrijke thema gezondheid. Met sporten voor de jeugd als 
speerpunt vraagt de ChristenUnie de andere fracties wat zij vinden van het idee om 
sportambassadeurs aan te stellen, bijvoorbeeld een bekende sporter die de jeugd kan voorlichten 
en enthousiasmeren om te gaan bewegen.
De te lange wachtlijsten in de jeugdzorg zijn een zorgpunt en de ChristenUnie ziet graag nieuwe 
acties om de wachtlijsten te verkorten. De fractie is blij met het amendement met extra middelen, 
want de rijksbijdragen voor de jeugdzorg zijn nog steeds niet structureel toereikend. 
De fiets vormt een belangrijke schakel op de terreinen van gezondheid, bereikbaarheid en 
duurzaamheid. Vandaar het CU-pleidooi tot stimulans van fietsvervoer via snelfietsroutes, 
voldoende oplaadpunten voor elektrische fietsen en goede fietsenstallingen als ingrediënten voor 
de op te stellen fietsagenda. Hierover is in november 2018 een motie van CU en D66 
aangenomen met als deadline april 2019 om te komen met een fietsagenda om het gebruik van 
de fiets te bevorderen. Na afloop van dit betoog overhandigt de heer Van Dorp het college een 
fietstoeter om de gedane toezegging alsnog gestand te doen.
Alle inwoners hebben maar één aarde ter beschikking en samen zijn ze ervoor verantwoordelijk 
ten behoeve van deze en toekomstige generatie. De ChristenUnie streeft daarom naar 
duurzame, eerlijke en circulaire producten. Daar hoort ook zorg voor bomen bij als leveranciers 
van zuurstof. De fractie hecht waarde aan voldoende groen in de kernen en wacht met veel 
belangstelling het Bomenbeheerplan af. Kunnen we deze ontvangen voordat de blaadjes vallen? 
In de energietransitie ziet de ChristenUnie kansen met projecten die direct opbrengsten leveren 
aan de inwoners. Als thema geeft zij mee aan de Werkgroep Energietransitie de ‘sociale’ 
windmolens waarbij inwoners nauw worden betrokken, waarvan zij via mede-eigenaarschap mee 
kunnen profiteren en waarbij het maatschappelijk draagvlak aantoonbaar vele malen groter 
wordt. Ook valt te denken aan collectieve zonnepanelen op openbare gebouwen, met name voor 
woningeigenaren die op hun daken hiervoor onvoldoende ruimte hebben. Dit is nader te 
stimuleren met de aangehouden motie M18-36 om zonnepanelen buiten de WOZ te houden. Is 
het college al meer bekend over de landelijke (on)mogelijkheden daarvan?
De motie over de havengelden en walstroom ziet er aantrekkelijk uit. Graag eerst een reactie van 
het college op de financiële uitkomsten en met name op de effecten van het prijsniveau ten 
opzichte van het aantal aanleggingen. Zijn die effecten inzichtelijk te maken, met name rond de 
cruiseschepen in Schoonhoven die naast verhoging van havengelden ook te maken krijgen met 
hogere toeristenbelasting?
De ChristenUnie deelt de zorgen in de CDA-motie over de signalen van sportverenigingen over 
de buurtsportcoaches. Hoe is voldoende inzicht te krijgen in hun opbrengsten, om de vernomen 
signalen op waarde te kunnen schatten? De ChristenUnie ziet graag een goede evaluatie.
De ChristenUnie vraagt zich af welk probleem de CDA-motie ‘externe inhuur’ wil oplossen. Is dit 
niet meer een zaak van uitvoering van beleid en dus een collegeaangelegenheid?
De PvdA-motie over gratis openbaar vervoer voor aow-gerechtigden en minima is zeker 
sympathiek. Graag een collegereactie over de haalbaar- en uitvoerbaarheid van dit idee.
De fractie vindt motie M19-43 over servicepunten in de kernen achterhaald, daar het beter is om 
in te zetten op service digitaal en service aan huis.
In plaats van motie M19-45 over besparing in te dienen, kan Pro Krimpenerwaard beter minder 
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schriftelijke vragen indienen. Dan is al een groot deel van de gewenste besparing gerealiseerd.
De sympathieke M19-48 krijgt niet de steun van de ChristenUnie, daar zij haar eigen motie 
‘Bermbloemen’ overlapt.
De bomenmotie is een goede. Echter, liever wacht de fractie eerst het bomenbeheerplan af en zij 
staat ook niet achter het plan om een ‘groene’ boa aan te stellen.
De Pro Krimpenerwaard-motie stelt cohesie te missen. De ChristenUnie mist die in de motie zelf, 
dus graag een toelichting hierop van die fractie.
Bij de moties M19-53 en M19-54 van Dierbaar Krimpenerwaard heeft de ChristenUnie het idee 
dat het college daarover toezeggingen heeft gedaan.

De heer Dekker, CDA, steunt de motie als onder de doelgroep voor tiny houses jong en oud kan 
worden verstaan.
Het CDA is van mening dat de buurtsportcoaches worden ingezet om de jeugd meer aan het 
sporten te krijgen. Is de ChristenUnie-motie sportambassadeurs dan niet dubbelop?

De heer Van Dorp, CU, meent dat er voldoende sportambassadeurs in de gemeente zijn.

De heer Dekker, CDA, noemt controle als een van de raadstaken. Daarvoor is een goed 
functionerend ambtelijk apparaat nodig. Vandaar dat het CDA haar motie ‘externe adviesbureaus’ 
gerechtvaardigd vindt. Wat verstaat de ChristenUnie onder controlerend in dit verband?

De heer Van Dorp, CU, is goed bekend met de taken van de gemeenteraad, maar vroeg zich af 
welk probleem het CDA hiermee wilde oplossen. De raad geeft kaders mee aan het college, 
maar met de motie lijkt zij zich eerder met de uitvoering te bemoeien. De wijze van invulling, door 
ambtenaren of externen, is minder van belang zolang het college maar binnen de door de raad 
gestelde kaders blijft.

De heer Dekker, CDA, licht toe dat de motie het college oproept kritisch te kijken naar de omvang 
en de kosten van de ambtelijke organisatie.

De heer Van Dorp, CU, vindt een kritische blik goed en heeft het idee dat het college dat doet.

Mevrouw Van Rooy, DK, beluisterde dat de ChristenUnie de zorg voor de schepping, de aarde 
en de bomen belangrijk vindt en wil weten of daartoe ook de zorg voor de dieren die in de 
Krimpenerwaard leven hoort?

De heer Van Dorp, CU, antwoordt met een bevestiging.

 Waard18
De heer Pannekoek, Waard18, beluistert als algemene tendens in de beschouwingen van de 
raad dat het wel iets beter moet en dat er vaak meer nodig is met uitzondering van het aantal 
wethouders. Waard18 vindt een pas op de plaats wenselijker. Eerst investeren in het excellent 
uitvoeren van alle bestaande taken. Dat begint bij de betrokkenheid bij de inwoners bij het maken 
en uitvoeren van beleid. Dat vraagt een andere werkwijze, waar het college al een invulling 
probeert te geven. Maar het college kiest vooral voor het bespreken van de eigen visie in plaats 
van het laten opstellen van de visie door de inwoners. De inwoners moeten adequaat geholpen 
worden bij vragen aan de gemeente. Dit het liefst aan de keukentafel. Waard18 stemt dan ook in 
met de keuze van het college om, tegen de nadrukkelijke wens van Lokaal op 1 in, niet verder in 
loketten te investeren. De vraag blijft of er een rol is weggelegd voor de zesde wethouder van 
Lokaal op 1, als zij de partijwensen niet kan verwezenlijken. Het college moet stevig investeren in 
de communicatie richting raad en inwoners.
Een pas op de plaats is ook gewenst bij de financiën gezien de meerjarig verwachte tekorten. Het 
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college ziet mogelijkheden de tekorten op te vangen, maar op welke wijze is volledig onbekend. 
Vandaar de dringende oproep aan de coalitie en het college de uitvoering van het coalitieakkoord 
binnen de beschikbare middelen plaats te laten vinden en eerst te zorgen voor een structureel 
sluitende begroting. Noodzakelijke taken moeten uiteraard worden uitgevoerd.
De inzet op duurzaamheid en de energietransitie kan niet langer wachten: Krimpenerwaard loopt 
achter op andere gemeenten en het college moet hard aan de slag om de coalitiedoelen te halen.
Het groenonderhoud in de gemeente loopt meer in de pas. Er is een kleine verbetering merkbaar, 
maar er is vooral behoefte aan meer maatwerk. Planten en bomen groeien op wisselende 
momenten en de weersinvloeden zijn nog onvoldoende vertaald in het beleid. Waard18 werpt als 
idee op om een fulltime ambtenaar of boa’s met groeninspecties bezig te laten zijn.
De inwoners van de Krimpenerwaard zijn koploper in afvalscheiding. De afvalverwerking brengt 
steeds hogere kosten met zich mee. De fractie wil die uit incidentele middelen dekken, zodat de 
afvalstoffenheffing minder hard hoeft te stijgen.
Voor Waard18 is er nog onvoldoende gereserveerd voor de toekomstige planuitwerking naar 
aanleiding van de Regionale Energiestrategie. Die gaat immers verder dan bestaande technieken 
als windmolens en zonnepanelen. Geothermie is op een enkele locaties mogelijk. Vandaar de 
oproep aan het college alle duurzame energievormen verder te onderzoeken. Waard18 ziet veel 
mogelijkheden in waterstoftoepassingen. De voordelen voor de inwoners bij lagere 
aanpassingskosten aan hun woningen zijn interessant genoeg om verder uit te werken. Dit komt 
nog nergens voor in de beleidsstukken. Met de weinig vernieuwende initiatieven van het college 
is er weinig ruimte voor toekomst. Alleen op het gebied van bodemdaling en adaptieve landbouw 
investeerde de raad in nieuwe technieken. Zijn die investeringen ook mogelijk voor mobiliteit, 
woningbouw en duurzaamheid? Dit kan door eerst plannen verder uit te werken alvorens 
daadwerkelijk te investeren.
Vooruitlopend op het debat over de sportaccommodaties vindt Waard18 dat de basissporten 
laagdrempelig moeten zijn. De fractie heeft een positieve grondhouding voor het raadsvoorstel 
zelf en het coalitieamendement om de huurverhoging voor de komende twee jaar te bevriezen.
De gemeente staat er financieel redelijk voor. Echter, voor nieuw beleid is geen geld 
beschikbaar. Dus lijkt het raadzamer de ingediende moties en amendementen in te trekken. Het 
college kan die ideeën meenemen voor de begroting 2020. Het kan zijn dat niet alle voorstellen 
financieel haalbaar zijn in verband met de komende tekorten. Waard18 verwacht dat het college 
in die gevallen eerst terugkomt naar de raad om de financiële discussie te voeren.
De directe wensen van de fractie zijn het direct afschaffen van de hondenbelasting en de 
verlaging van de toeristenbelasting en de havengelden. Daar lijken geen middelen voor te zijn, 
vandaar dat een pas op de plaats Waard18 verstandig lijkt.
De fractie doet als laatste oproep aan college en raad om, mocht de keuze voor de tweede 
oeververbinding op Rotterdam-Zuid vallen, de virtuele resetknop in te drukken. Neem dan rustig 
de tijd via de gebruikelijke weg een passende Woonvisie voor na 2030 op te stellen en af te 
stappen van de opgave van 3.000 tot 4.000 woningen.

De heer Zuijderwijk, VVD, vraagt of Waard18 nu pleit voor meer middelen om meer woningbouw 
en mobiliteit te stimuleren.

De heer Pannekoek, Waard18, heeft daarbij ook het woord ‘vernieuwing’ in de mond genomen. 
De coalitie zit nog te veel op het ‘asfaltspoor’ vanwege meer auto’s. Waard18 wil dat aantal liever 
terugdringen met betere mobiliteitsoplossingen. Daar trekt de fractie graag extra geld voor uit.

De heer Schoof, VGBK, vraagt of als de Woonvisie na 2030 toont dat gemeentebreed 3.000 
nieuwe woningen nodig zijn of Waard18 daar op voorhand niet aan wil?

De heer Pannekoek, Waard18, zegt dat VGBK dat niet goed begrepen heeft. Mocht uit een 
duidelijke demografische onderbouwing dat aantal of een hoger aantal blijken, dan is Waard18 
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bereid daarover door te praten. Maar niet zoals nu zonder enige onderbouwing een getal noemen 
om een tweede brug te financieren. Waard18 staat volledig achter de huidige Woonvisie met een 
opgave van 3.000 woningen tot 2030.

De heer Gabeler, Lokaal op 1, noemt het bar en boos zoals door de fracties over Lokaal op 1 en 
diens wethouder wordt gesproken. De rol van de fractie zou zijn uitgespeeld nu de fractie heeft 
gekozen voor een betere oplossing dan een loket per kern. Lokaal op 1 meent dat indertijd de 
bestuurscrisis is veroorzaakt door het opportunistisch uittreden van een raadslid. Lokaal op 1 is 
op basis van goed overleg en goede programma’s gevraagd de coalitie bij te staan. Haar wens 
voor een eigen wethouder was terecht, om ook eigen inbreng te kunnen leveren in plaats van sec 
op een rijdende trein te springen. Het ging Lokaal op 1 daarbij met name om meer 
burgerparticipatie en het brengen van de dienstverlening naar de inwoners, met als eerste 
voorbeeld een loket per kern. Nu doen drie partijen het voorkomen alsof inwonerparticipatie voor 
Lokaal op 1 niet langer van belang is. De fractie bestrijdt dit met klem. De wethouder spreekt met 
de inwoners en daar zal veel goeds uit voortkomen. Deelt Waard18 de opvatting dat het brengen 
van de dienstverlening naar de inwoners meer is dan een eventueel extra loket?

De heer Pannekoek, Waard18, deelt die mening ten zeerste, daar Lokaal op 1 dat in de 
campagne keer op keer voorhield. Voor die partij moest en zou er een loket per kern komen, 
maar dat punt heeft de partij ingeleverd. Niet alleen Waard18, meer partijen hebben dat 
aangegeven. Waard18 is overigens zeer blij met de draai die Lokaal op 1 heeft gemaakt, maar 
hierdoor lijkt een opportunistische insteek te zijn gemaakt met het leveren van een wethouder en 
daarmee af te stappen van het eigen verkiezingsstandpunt.

De heer Gabeler, Lokaal op 1, herhaalt dat er een bepaald raadslid om opportunistische redenen 
uit de coalitie is gestapt. Door het punt van een loket per kern in te leveren heeft Lokaal op 1 
meer teruggekregen en daar zegt geen weldenkende partij nee tegen.

 D66
De heer Van de Lagemaat, D66, staat eerst stil bij wat dit college heeft bereikt. Er is meer 
aandacht voor cultuur dankzij de cultuurnota met een gemeentelijke visie. De kunstwerken zijn 
goed geïnventariseerd. Veel beelden verkeren in prima staat maar er is ook meer onderhoud 
nodig. Is dat onderhoud te bekostigen met incidenteel 25.000 euro? De rijke lokale cultuur mag 
van D66 wel meer kosten. Vandaar dat de fractie de VVD-motie steunt om het bedrag te 
verdubbelen naar 50.000 euro.
Er zijn goede ontwikkelingen te zien op het gebied van verkeersveiligheid. Hiertoe heeft het 
college de eerste aanzet gegeven door op de N228 in Haastrecht de maximumsnelheid te 
verlagen naar 60 kilometer per uur. De VVD-motie over een tienpuntenplan per kern ter 
verbetering van de verkeersveiligheid spreekt D66 aan. Komt het inderdaad tot die inventarisatie, 
dan wil de fractie als prioriteit de nieuwe kruising noemen aan de Albert Plesmanstraat in 
Schoonhoven-Noord. Oversteken is moeilijk en veel inwoners willen een zebrapad. Kan het 
college deze locatie meenemen in dit tienpuntenplan?
Er is een gebrek aan nachtelijk openbaar vervoer en dit geeft met name jongeren beperkte 
gelegenheid om uit te gaan buiten de Krimpenerwaard. Introductie van een nachtbus brengt hen 
weer veilig thuis. Een jongerenklankbordgroep bracht dit punt enkele jaren geleden in. Vandaar 
de oproep van D66 aan het college tot overleg met de provincie en vervoersbedrijven met een 
pleidooi voor de nachtbus in ten minste het weekend.
Een groot D66-zorgpunt betreft de vaccinatiegraad in de Krimpenerwaard, die onder de landelijke 
veilige norm van 95 procent ligt. In 2018 was die 86,2 procent, oftewel een verhoogd risico voor 
de volksgezondheid. Het college heeft al toegezegd met maatregelen te komen. Dit betreft het 
stimuleren van vaccinatie tijdens reguliere contactmomenten en bespreking van dit thema met 
het onderwijs en de kinderopvang. Ondanks deze goede stappen vraagt D66 af wat te doen als 
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deze maatregelen niet helpen. Welk plan heeft het college? Zijn er aanvullende maatregelen te 
verwachten? D66 vindt dat dit onderwerp meer aandacht moet krijgen in de Krimpenerwaard en 
de raad moet meedenken over de oplossing van dit probleem.
D66 vindt het goed te zien dat de gemeente financieel gezond is en heeft er alle vertrouwen in 
dat het college ook in de toekomst eventuele financiële klappen kan opvangen.

De heer Dekker, CDA, herinnert eraan dat de nachtbus was opgenomen in het 
verkiezingsprogramma van het CDA. Het bleek financieel moeilijk haalbaar. Het is goed dat D66 
dit oppakt, maar heeft de partij dit idee financieel vertaald? Mocht het college hierop afwijzend 
reageren, dan is het CDA graag bereid hieraan samen te werken met D66.

De heer Van de Lagemaat, D66, begrijpt dat de financiering van de nachtbus financieel complex 
is. Eerst moet het college in overleg met de provincie en de vervoersbedrijven, zo nodig met een 
lid van de klankbordgroep voor jongeren erbij.

De heer Zuijderwijk, VVD, heeft de nachtbus ook als item besproken tijdens de verkiezingen via 
een e-mailwisseling. Dit biedt kansen te over om hiervan een mooi voorstel te maken.

Mevrouw Klomp, PK, informeert of D66 op de hoogte is van de landelijke norm dat kinderen van 
de dagopvang niet tot vaccinatie zijn te verplichten en de gemeente daaraan niets kan doen.

De heer Van de Lagemaat, D66, is daarmee bekend. Het blijft ook voor D66 Krimpenerwaard een 
belangrijk aandachtspunt, waarover men graag met de raad stimulerende ideeën wil bespreken. 
Zo denkt de gemeente Den Haag aan een mobiele vaccinatiebus.

Mevrouw Klomp, PK, wil een lans breken voor de ouders die kritisch kijken naar het al dan niet 
laten vaccineren van hun kind. De vraag is of het ouders valt te verplichten hun kind te injecteren 
met iets waarvan de houdbaarheidsdatum onduidelijk is. Bij de vaccinaties verdwijnen alle 
bijsluiters nog voordat de ouders deze hebben gezien.

De heer Van de Lagemaat, D66, is zich er goed van bewust van dat een gemeente een 
verplichting niet kan doorvoeren. Ook na vaccinatie van een eigen kind blijft het risico bestaan bij 
contactmomenten met niet-gevaccineerde kinderen of mensen. Kwetsbare inwoners met een 
verlaagd weerstandsniveau lopen extra risico. Dit noopt tot extra aandacht en het creëren 
bewustzijn over de risico’s bij de inwoners.

 Dierbaar Krimpenerwaard
Mevrouw Van Rooy, DK, ziet de verbetering van het dierenwelzijn als ambitie in het 
coalitieakkoord, maar daarvan komt tot op heden niets terecht. De nota dierenwelzijn had medio 
2018 af moeten zijn, maar die is er nog steeds niet. De in februari gepresenteerde startnotitie is 
zo erbarmelijk slecht dat die het dierenwelzijn juist verslechtert. Het college huurt daarbij een 
bureau in dat gespecialiseerd in het schrijven van faunabeheerplannen, dus om dieren af te 
schieten. Dierbaar Krimpenerwaard vindt het onbegrijpelijk dat het college dit bureau met 
32.000 euro beloonde. Dit geld had beter aan de dieren besteed kunnen worden. Al hebben 
college en coalitie de mond vol van participatiesamenleving, ondanks expliciete verzoeken van 
de fractie zijn dierenwelzijnsorganisaties niet betrokken bij de totstandkoming van de nota 
dierenwelzijn. Dierbaar Krimpenerwaard roept het college nogmaals op dat alsnog te gaan doen. 
Op 15 mei 2019 zei het college het toe om de nota voor de zomer in de raad te bespreken en 
mee te nemen in de kadernota. Door omstandigheden is de behandeling van de nota 
doorgeschoven naar september. De kadernota bevat geen enkele concrete activiteiten om het 
dierenwelzijn daadwerkelijk te verbeteren, waardoor de dieren opnieuw het kind van de rekening 
zijn. Het verbeteren van het dierenwelzijn is een van de ambities in het coalitieprogramma. 
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Daarom is aanpassing van de kadernota noodzakelijk en wel te beginnen met de volgende drie 
speerpunten in volgorde van belangrijkheid. Uit eerdere inspraakbetogen van stichtingen Wetland 
Cats en Zwerfkatten Nederland, aangevuld met de vele camerabeelden van mevrouw Van Rooy 
zelf, blijkt dat het probleem met schuurkatten op boerderijen aanzienlijk is. Met hun gezondheid 
en voeding is het zeer matig tot slecht gesteld, laat staan de diergeneeskundige zorg. De 
zwerfkatten blijven zich zonder preventieve neutralisatie jaarlijkse voortplanten. Voorts vormt het 
forse aantal gedumpte huis- en schuurkatten een steeds groter probleem. 
Stichting Wetland Cats zorgt jarenlang voor de opvang van honderden zwerfkatten en niet door 
asielen herplaatsbare katten, maar krijgt ondanks dat fantastische werk tot nu toe geen cent van 
de gemeente. Ten onrechte, want feitelijk vervult die stichting voor de eerste twee opvangweken 
de wettelijke gemeentetaken. De stichting bemiddelt bij het herplaatsen. Voor niet-herplaatsbare 
dieren zorgt de stichting voor levenslange opvang. De kosten daarvan worden niet vergoed. 
Dierbaar Krimpenerwaard wil dat de gemeente Wetland Cats structureel financieel gaat 
ondersteunen en de stichting bij het opstellen van de dierenwelzijnsnota gaat betrekken. In 2019 
heeft de stichting 76 zwerfkatten in de Krimpenerwaard opgevangen, waarvan vier drachtige 
moederpoezen met zestien katten. Ongeveer veertig katten zijn door mensen uit auto’s gesmeten 
of anderszins gedumpt. Dankzij tips van voorbijgangers kon de politie in een paar gevallen de 
dader grijpen. De ervaring leert dat in de zomerperiode een piek is te zien van het aantal 
gedumpte katten en veel kittens worden geboren. 
De fractie is blij dat met de toezegging van het college in de commissievergadering in mei om 
nog dit jaar voor de opvang incidenteel geld vrij te maken. Dierbaar Krimpenerwaard blijft het 
betreuren dat het college niet is ingegaan op de vele uitnodigingen van Wetland Cats sinds de 
zomer van 2018 om zich te laten informeren over de fantastische opvang, maar ook de hoge 
kosten die de opvang van de katten met zich meebrengt. Pas na het pleidooi van Dierbaar 
Krimpenerwaard begin juli heeft het college een afspraak gemaakt voor 31 augustus 2019. De 
fractie heeft een kostenoverzicht verstuurd voor de opvang van in totaal 350 zwerfkatten. Dit is 
desgewenst door Wetland Cats te onderbouwen met facturen. Voor de 76 nieuw opgevangen 
zwerfkatten dit jaar zijn de volgende kosten gemaakt door de dierenarts: een algemene check, 
sterilisatie, twee vaccinaties, het aanbrengen van een chip, het aanmaken een paspoort plus een 
oormijtonderzoek met inbegrip van btw en een fikse korting. Dit kost 276 euro per zwerfkat, in 
totaal 21.000 euro voor alle dit jaar opgevangen katten en dan nog exclusief de kosten voor 
mogelijk echo-onderzoek bij drachtige poezen, behandeling van aanvullende 
gezondheidsproblemen en de vaste kosten als kattenvoer, kattenbakgrind, huisvesting, 
verzorging, vervoer, verzekeringen, water, elektra et cetera. Daarbij komen de kosten voor de 
bestaande populatie van de eerder opgevangen 350 zwerfkatten en niet door asielen 
herplaatsbare katten. Met de zomerpiek loopt dit bedrag nog fors op. Dierbaar Krimpenerwaard 
vraagt bij motie om een structurele financiering van Stichting Wetland Cats en hiervoor een 
substantieel bedrag van 20.000 euro in de kadernota vrij te maken, in ieder geval voor de eerste 
twee wettelijk verplichte opvangweken die onder de gemeente vallen. Dit kan via een structurele 
inkooprelatie lopen op basis van prestatieafspraken. Mochten andere fracties dan nog vinden dat 
dit bedrag niet billijk is, dan moeten zij van Dierbaar Krimpenerwaard eens goed te kijken naar de 
herverdeling van de gemeentelijke bijdragen voor de opvang van zwerfkatten.
Als tweede speerpunt brengt de fractie in dat van de 5 miljoen euro structurele subsidies geen 
cent naar dierenwelzijn gaat. Aanvragers krijgen standaard nul op het rekest omdat dit thema niet 
in het subsidiejaarplan is opgenomen. Dierbaar Krimpenerwaard riep hier al vaak toe op, ook via 
een motie en een amendement. Steeds ontried het college die onder de toezegging dat de 
dierenwelzijnsnota spoedig zou volgen. Die heeft opnieuw vertraging opgelopen, inmiddels in 
totaal al anderhalf jaar. Volgens het college zijn het afgelopen geen subsidieaanvragen voor 
dierenwelzijn ingediend, maar de fractie weet zeer zeker dat Wetland Cats wel degelijk een 
aanvraag voor structurele subsidie heeft ingediend. De ambtelijke organisatie kon dat verzoek 
niet in behandeling nemen omdat dit thema niet in het subsidiejaarplan was opgenomen. 
Kennelijk zijn potentiële aanvragers zo afgeschrikt dat het überhaupt niet tot aanvragen is 
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gekomen. Dierbaar Krimpenerwaard is eventueel bereid het oorspronkelijke structurele 
plafondbedrag van 3.000 euro te verlagen naar 1.000 euro als positief gebaar.
Als derde speerpunt heeft de fractie het college vaak verzocht om aanstelling van een groene 
boa, niet alleen ter controle preventief maar ook op de massale illegale roof en bewerking van 
zwaneneieren. Daarop vindt door de provincie en politie geen deugdelijke controle plaats. 
Desnoods een boa voor een of twee dagen per week.

===
M19-53, Dierbaar Krimpenerwaard - Verzoek om ten behoeve van de opvang van zwerfkatten 
en/of de opvang van “niet-door-asielen-herplaatsbare zwerfkatten ”Stichting Wetland Cats in 
Gouderak structureel financieel te ondersteunen

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019,

overwegende dat
- in het coalitieakkoord 2018-2022 getiteld ‘Met ambitie samen verder’ de ambitie is 

uitgesproken om zich sterk te maken om het welzijn van dieren in de Krimpenerwaard te 
bevorderen;

- in de Krimpenerwaard een aanzienlijk zwerfkattenprobleem bestaat, zoals Stichting 
Wetland Cats en de Stichting Zwerfkatten Nederland tijdens hun eerdere inspraak op grond 
van hun eigen bevindingen aan de raad en het college mededeelden.

- Stichting Wetland Cats in Gouderak al jarenlang in de Krimpenerwaard zorgt voor de 
opvang van honderden zwerfkatten en niet-door-asielen-herplaatsbare katten (bijvoorbeeld 
vanwege hun hoge leeftijd, een gezondheidsprobleem als suikerziekte of een 
gedragsprobleem). Stichting Wetland Cats vervult daarmee voor wat betreft de opvang en 
verzorging van zwerfkatten in de eerste twee weken wettelijke taken van de gemeente. 
Voor voornoemde taken en activiteiten ontvangt Stichting Wetland Cats, ondanks de hoge 
kosten die zij daarvoor moet maken, tot op heden geen geld van de gemeente. Structurele 
financiële ondersteuning van de Stichting Wetland Cats helpt om het welzijn van 
zwerfkatten in de Krimpenerwaard daadwerkelijk structureel te verbeteren.

verzoekt het college
om ten behoeve van de opvang van zwerfkatten en/of de opvang van “niet-doorasielen-
herplaatsbare zwerfkatten” Stichting Wetland Cats in Gouderak structureel financieel te 
ondersteunen en om daarvoor een bedrag van 20.000 euro in de Kadernota 2020 op te nemen

en gaat over tot de orde van de dag

De motie is ondertekend door de fractie van Dierbaar Krimpenerwaard.
===

===
M19-54, Dierbaar Krimpenerwaard - Verzoek om ‘dierenwelzijn’ als thema in subsidiejaarplan 
2021 op te nemen, daarvoor beleidsregels op te stellen en de daarbij behorende regelgeving 
daarop aan te passen alsmede om daarvoor een bedrag van 3.000 euro te reserveren in de 
Kadernota 2020

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019,

overwegende dat
- in het coalitieakkoord 2018-2022 getiteld ‘Met ambitie samen verder’ de ambitie is 

uitgesproken om zich sterk te maken om het welzijn van dieren in de Krimpenerwaard te 
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bevorderen;
- momenteel wordt in het subsidiejaarplan 2020 en de daarbij behorende regelgeving 

dierenwelzijn niet als thema is genoemd, hetgeen tot gevolg heeft dat aanvragen voor een 
structurele subsidie ten behoeve van (verbetering van) dierenwelzijn en dus mogelijke 
goede initiatieven vanuit de samenleving ten behoeve van (de bevordering van) het 
dierenwelzijn inhoudelijk door de gemeente niet (kunnen) worden beoordeeld en worden 
afgewezen;

- mogelijke aanvragen voor een structurele subsidie ten behoeve van (de bevordering van) 
het dierenwelzijn in het kader van het subsidiejaarplan 2021 binnen de daartoe gestelde 
termijnen kunnen worden behandeld;

verzoekt het college
- om het thema dierenwelzijn in het subsidiejaarplan 2021 op te nemen, daarvoor 

beleidsregels op te stellen en de daarbij behorende regelgeving daarop aan te passen 
alsmede om daarvoor een bedrag van 3000 euro te reserveren in de kadernota 2020;

- om het subsidieplafond te verhogen en daarvoor de dekking te zoeken in de algemene 
reserve vrij besteedbaar dan wel om het subsidieplafond gelijk te houden en een andere 
verdeling van de voorgestelde subsidieplafonds voor de verschillende thema’s te maken

en gaat over tot de orde van de dag.

De motie is ondertekend door de fractie van Dierbaar Krimpenerwaard.
===

De heer Schoof, VGBK, is benieuwd hoe Dierbaar Krimpenerwaard denkt over onderwerpen als 
jeugdzorg, woningbouw, bereikbaarheid et cetera. De kadernota bevat meer thema’s zonder het 
thema dierenwelzijn te bagatelliseren.

Mevrouw Van Rooy, DK, probeert zich voor alle onderwerpen zo goed mogelijk voor te bereiden, 
ook als het niet om dieren en bomen gaat. Aan haar stemgedrag straks is te vernemen hoe zij 
staat tegenover voorstellen van andere fracties. Die gaan over onderwerpen waar Dierbaar 
Krimpenerwaard zich zeker nauw betrokken bij voelt. De fractie heeft maar vijftien minuten 
spreektijd, de dieren hebben zelf geen stem en geen enkele andere partij bemoeit zich met 
dierenwelzijn. Dus moet Dierbaar Krimpenerwaard dat doen.

De heer Schoof, VGBK, constateert dat Dierbaar Krimpenerwaard geen kaders meegeeft op tal 
van onderwerpen aan het college.

Mevrouw Van Rooy, DK, bestrijdt dat. Zij heeft zich goed voorbereid op de onderwerpen die later 
aan de orde komen in de moties en amendementen. Daarmee bepaalt de fractie mede de 
kaders. Het is haar eigen keuze de spreektijd volledig te reserveren voor dierenwelzijn omdat 
geen enkele andere fractie dat doet en haar kiezers en ook de dieren dat van haar verwachten.

De voorzitter schorst de vergadering.

Schorsing

De voorzitter heropent de vergadering.

Wethouder Boere complimenteert de raad voor de levendige beschouwingen, ondanks dat er in 
de kadernota geen ruimte is voor nieuw beleid.
In 2018 is een motie aangenomen om de lijkbezorgings- en begrafenisrechten over vier jaar te 
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laten stijgen en de lokale heffingen en havengelden alleen aan te passen met de inflatiecorrectie. 
Het college blijft deze lijn volgen.
Het college herkent de opmerking van de PvdA niet dat de gemeente geen rekeningen zou 
betalen of te ruim zou begroten en daarom een begrotingsoverschot presenteert.
Er klonk een oproep aan het college om zich hard te maken voor een alternatieve versterking van 
de Algeracorridor. Mocht er geen verbinding over de Lek of IJssel komen, dan zet het college 
zich op alle fronten in voor een betere mobiliteit met als prioriteit een oost-oostverbinding. Op 
16 juli 2019 volgt een collegevoorstel met een RIB over het recente overleg met de Waardtafel.
De concretiseringsslag in de programma’s naar doelen en prestatie-indicatoren zijn te vinden in 
het collegeprogramma. De middelen hangen eraan vast in de kadernota met een negatief saldo. 
Na verwerking van de Meicirculaire en overige effecten moet het college in november een 
sluitende begroting presenteren, inclusief de gemaakte keuzes.
De verwachting is dat in 2020 het dividend over 2019 wordt ontvangen van de Eneco-aandelen 
en mogelijk in 2021 nog een deel van 2020. De afbouw is ingezet en die is terughoudend 
begroot. Na effectuering van de verkoop wordt bekeken welke investeringen zijn te plegen om 
structurele begrotingsruimte te creëren en hoe de dividendopbrengst boekhoudkundig is te 
verwerken. Wellicht kiest het college ervoor het effect van de renteomslag niet dan mee te 
nemen, zodat het op het moment van cashen budgetneutraal wordt.
De eerste helft van 2017 waren er 35 aanmeldingen voor havengelden. In 2018 waren 71 
aanmeldingen en 59 aanmeldingen in het eerste halfjaar 2019. Dit lijkt op een dalende trend. Het 
aantal schepen dat gebruikmaakt van de havenvoorzieningen is erg laag. Een fors hogere omzet 
is nodig om de hoge investeringskosten te dekken. Deze zomer wordt integraal gemonitord ten 
behoeve van een voorstel bij de begroting. De tarieven voor de walstroom in de gemeente 
behoren tot de hoogste van het land. Enkele fracties wijzen hier terecht op en het college 
overweegt dit punt en een eventueel voorstel volgt bij de begroting.
Uit de beantwoording van Kamervragen blijkt dat gemeenten een keuze hebben om de 
zonnepanelen vrij te stellen in de ozb. De zonnepanelen worden meegenomen in de woz-
waardering. Het college doet nader onderzoek en zal de uitkomst meenemen bij de begroting.
Uitvoering van de motie van Pro Krimpenerwaard tot verlaging van de lokale heffingen naar het 
landelijk gemiddelde levert een tekort op van 912.000 tot 1.140.000 euro. Om deze reden 
ontraadt het college sterk deze motie.
Dat geldt ook voor de motie over het terughalen van vermogen uit de gemeenschappelijke 
regelingen. Dit is vastgelegd in de betreffende statuten en in de laatste overleggen is dat 
onderwerp niet aan de orde geweest.

De heer Dekker, CDA, wijst bij de afwijzende houding van het college om de tariefsverhoging van 
de toeristenbelasting te heroverwegen op de grote protesten uit die branche en de ervaring van 
slechte communicatie met de gemeente.

Wethouder Boere zegt toe de communicatie op dat punt te verbeteren. Bij bedrijven uit de sector 
die een deel van het jaar operationeel zijn, is het college bereid te verkennen of met een forfait is 
te werken. Het college heeft dat toegezegd in een overleg met enkele campinghouders. Een 
heroverweging tot verlaging van de toeristenbelasting is vooralsnog niet aan de orde.

Wethouder Sleeuwenhoek zet uiteen dat voor de jeugdzorg geen sprake is van een lagere 
rijksbijdrage, maar eerder van een kostenstijging. Via de Meicirculaire komt daar voor drie jaar 
een extra bijdrage bij. Desondanks is bijplussen uit de algemene middelen noodzakelijk om de 
jeugdzorg betaalbaar te houden. De facturering die voor de komende vijf jaar nog zijn te 
declareren, hebben geen betrekking op de welzijnsorganisaties, maar op de zorginstellingen. In 
de jeugdzorg zijn er geen wachtlijsten voor de begeleiding. Jeugdondersteuning heeft een 
minimale wachtlijst met heel korte wachttijd. Voor de GGZ zijn de wachtlijsten zeer sterk 
afgenomen en er wordt hard aan gewerkt deze verder te laten afnemen. Voor alle vormen van 
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hulp is in de crisissituaties altijd hulp beschikbaar. Ten aanzien van de opmerking dat er weinig 
vooruitgang is te zien, wordt opgemerkt dat de afgelopen jaren hard is gewerkt om een solide 
basis neer te leggen en hierop voort te bouwen. De uitkomsten van de 
cliëntervaringsonderzoeken zijn positief en het college is met de verbeterpunten hieruit aan de 
slag. In september komt het college terug bij de raad op de aanbevelingen van de Rekenkamer.
Ondanks dat bij de raad kennelijk weinig bekend is over de inzet op preventie, gebeurt er veel op 
dat vlak. Voor de vruchten hiervan merkbaar zijn, gaat er tijd overheen. Jeugd- en jongerenwerk 
is een grote speler in de preventie en doen mee met de integrale ingang. Dat geldt ook voor de 
welzijnsstichtingen. Bij hun subsidieaanvragen wordt een en ander afgewogen in relatie tot het 
lopende onderzoek en de integrale ingang. Het college bekijkt nog of er incidentele middelen 
nodig zijn voor 2020 om in 2021 een structurele oplossing te vinden.
De werkzaamheden van de afgelopen twee jaar rond de integratie van statushouders worden 
structureel ingebed en dit werpt zijn vruchten zeker af. Daarbij wordt geanticipeerd op de 
uitgestelde wetswijziging door strak te monitoren op de te decentraliseren werkzaamheden en 
voldoende rijksmiddelen.
Het creëren van een huisartsenpost is een verantwoordelijkheid van de medische sector zelf en 
wordt landelijk georganiseerd. De gemeente heeft hierin geen stem of invloed. De zorgen over de 
ambulancezorg zijn begrijpelijk gelet op de aanrijtijden. Die medewerkers doen merkbaar hun 
uiterste best voor een optimale dienstverlening. Het lastige is dat enkele aanrijkernen, 
Lekkerkerk, Ouderkerk en Krimpen aan de Lek, eigenlijk voor de regio Rotterdam bestemd zijn. 
De dienstverlening daar kampt echter met fors personeelstekort en is daarom niet te leveren. 
Deze gemeente pakt het daarom op. Wel is het college in gesprek met de Rotterdamse regio 
over een extra bijdrage. Daarnaast zijn in de Krimpenerwaard bij de brandweer de First 
Responders en inmiddels 800 burgerhulpverleners inzetbaar.
De vaccinatiegraad is zeker een zorgpunt voor het college, daar die lager is dan de veilige norm. 
Deze hoge infectiegraad geeft het belang van vaccineren aan. De gemeente brengt dit ook 
regelmatig onder de aandacht bij kinderdagverblijven en het onderwijs. Voorts wordt er een 
landelijke campagne opgestart. Dat kinderen na een vaccinatie geen gevaar meer lopen, is 
helaas niet waar.
Bij het onderwijs streeft het college naar behoud van voorzieningen met een realistische 
afweging van maatschappelijke meerwaarde ten opzichte van kwaliteit, betrouwbaarheid, 
werkbaarheid en de overige aspecten. Dit betekent maatwerk. Bij de Prins Bernhardschool geldt 
de eigenstandige onderwijsbevoegdheid van Stichting Primair Onderwijs.
De buurtsportcoaches worden ingezet juist ter ondersteuning van sportverenigingen, scholen, 
welzijnsorganisatie en andere instanties om de bewegingsactiviteiten op te zetten. Zij vormen 
nadrukkelijk geen concurrentie, maar helpen bij de ledenwerving en nieuwe initiatieven. Als de 
activiteiten zijn geborgd, trekt men zich terug om de volgende vereniging te steunen. Daarom is 
het niet praktisch de buurtsportcoaches in de verenigingen te onderbrengen. Het college ontraadt 
de CDA-motie hierover, maar zegt toe Teamsport Krimpenerwaard te vragen voorlichting te 
geven aan de sportverenigingen over hun activiteiten. Het college staat sympathiek tegenover 
het aanstellen van een sportambassadeur. Ideeën over de vormgeving van dit initiatief zijn 
welkom.

Wethouder Bening benoemt de intentie van het college om gevaarlijke verkeerssituaties zoveel 
mogelijk terug te dringen. Een recent succes betreft het convenant om de snelheid op de N228 
terug te brengen van 80 naar 60 kilometer per uur. Voorts wordt vrachtverkeer door Gouderak 
ontmoedigd met verboden. Van de boodschap van de fietstoeter van de ChristenUnie heeft het 
college goede notie genomen. Voor de uitvoering van het fietsplan is geen ambtelijke capaciteit 
beschikbaar. Hiervoor moet externe expertise worden ingehuurd. Het college werkt aan het 
veiliger maken van gebieden rond de scholen, de ontsluiting van Stolwijk en de Verennota wordt 
eind dit jaar of begin volgend jaar aan de raad gepresenteerd. 
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De uitbreiding van het R-net staat op stapel. In het bestuurlijk overleg van 11 juli 2019 zal het 
college de suggestie van de nachtbus meenemen. Terugkoppeling hiervan vindt te zijner tijd 
plaats. De kadernota Cultuur wordt op 10 juli 2019 vastgesteld en daaruit volgt de cultuurnota en 
het cultuurbeleid. Het college is bezig met het wegwerken van achterstallig onderhoud bij de 
Zalmschouw en het Molentje is in restauratie. De Van der Kop-collectie is in Den Haag 
gearriveerd om onder ideale klimaatcondities tentoongesteld te worden. Het college komt rond 
eind 2019 met een analyserapport en raadsvoorstel over het Zilvermuseum.
Het college is druk bezig met de Regionale Energiestrategie en heeft daarover gecommuniceerd 
via raadsinformatiebrieven en voorlichtingsavonden. Fracties verwijten zo weinig concreets te 
zien. Het college stelt dat om iets te zien, de raad moet kijken. Bij de voorlichtingsavonden was 
de raadsopkomst beperkt. Ten aanzien van de warmtetransitie wordt geanalyseerd welke wijken 
welke belemmeringen ondervinden om aardgasvrij te worden. In de loop van 2020 wil het college 
met de raad en de energiewerkgroep een wijk selecteren voor een pilot. In de wijkgerichte 
aanpak zijn drie drukbezochte voorlichtingsavonden geweest over woningisolatie. Inwoners 
konden daar ook offertes met korting aanvragen bij de aanwezige installateurs. Inmiddels liggen 
er 20.000 zonnepanelen op de daken in deze gemeente. Op bladzijde 69 van de kadernota staat 
een passage over de duurzaamheidslening.

De heer Schoof, VGBK, wijst erop dat de raad daarbij de kaders bepaalt. Vandaar de vraag of 
het college het kader van deze lening kan omarmen.

Wethouder Bening antwoordt dat het college de kadernota omarmt, dus ook op dit punt. Het 
nieuwe zaakgerichte systeem moet rond de jaarwisseling operationeel worden. Een nieuwe 
telefooncentrale is op komst. De gemeente overlegt, net als de buurgemeenten, regelmatig met 
Cyclus over zijn dienstverlening inzake milieuafval. Het college hoopt dat nieuwe management bij 
Cyclus per 1 augustus 2019 tot betere service zal leiden.
De kostenstijging van de afvalverwerking is bijna onontkoombaar omdat de rijksbelastingen 
stijgen. De gemeente heeft daarop geen invloed. De CO2-heffing in het Klimaatakkoord heeft via 
doorrekening gevolgen voor de inwoners. Het college komt in augustus met een voorstel over de 
nieuwe afvalinzamelingstarieven. Het onderzoek naar het combineren van de afvalstromen blik, 
glas en plastic wordt binnenkort afgerond. Daarna gaat het college hierover een besluit nemen, 
dus een toezegging op dit moment is niet mogelijk.
Op dit moment loopt er geen onderzoek naar een rondweg om Stolwijk of andere kernen. Naar 
bedrijventerrein Stolwijk-Zuid loopt wel een onderzoek. De rotonde valt grotendeels onder de 
provincie. Bij de N228 is het gelukt haar medewerking te krijgen, hopelijk ook bij deze rotonde.

De heer Wassink, SGP, informeert of het college met het rondwegenonderzoek in 2020 aan de 
slag gaat.

Wethouder Bening kan dat de raad niet toezeggen.

De heer Zuijderwijk, VVD, betoogt dat dit punt uitkomst van het tienpuntenplan per kern zou 
kunnen zijn, omdat een rondweg veel verkeer buiten de kernen houdt.

Wethouder Bening wijst hierbij op de hoge kosten en de complexe RO-problematiek.
De vermindering van afvalstoffenheffing moet naar aard uit structurele middelen worden 
bekostigd. Op het begrotingseffect van incidentele middelen in de suggestie van Waard18 is niet 
geanticipeerd. Het college wacht een dekkingsvoorstel af. Dit kan leiden tot meer draagvlak.

De heer Pannekoek, Waard18, had gewezen op de fluctuaties in de afvaltarieven. De laatste tijd 
lopen de tarieven op voor de verwerking van afval. Voor hetzelfde geld kan er een daling komen 
bij aanvang van een nieuwe contractperiode. In de tussentijd wil Waard18 de mogelijkheden 
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verkennen om de verhogingen niet af te wentelen op de inwoners, maar binnen de begroting op 
te vangen. De fractie kan zich vinden in structurele middelen.

Wethouder Bening wijst erop dat Waard18 bij zijn suggestie geen dekkingsvoorstel deed.
De motie ‘Besteding opbrengst precarioheffing kabels en leidingen’ is op zich sympathiek uit 
oogpunt van duurzaamheid. De afspraak is de opbrengsten voor het collegeprogramma te 
gebruiken. Het college stelt voor de motie bij het dekkingsplan voor de volgende begroting te 
betrekken, teneinde daaruit toekomstige duurzaamheidsprojecten te financieren. Dit in overleg 
met de Werkgroep Energietransitie. De besluitvorming in dezen is uiteindelijk aan de raad.
De motie ‘Verkeersveiligheid in de kernen’ is sympathiek. Er vindt structureel overleg tussen de 
boa’s, politie en gemeente plaats. Het college hecht aan objectieve cijfers. Een tienpuntenplan 
per elk van de elf kernen is niet uitvoerbaar, omdat er onvoldoende ambtelijke capaciteit is om de 
110 afzonderlijke punten uit te voeren. Het college ontraadt deze motie.
Motie M19-47 is onvoldoende concreet voor een inhoudelijke reactie. In het coalitieakkoord en 
het collegeprogramma zijn de concrete kaders reeds te vinden.
Bij de sympathieke motie ‘Incidentele subsidies cultuur’ stelt het college voor de cultuurnota af te 
wachten en de motie aan te houden.

Wethouder Vente benadrukt dat de gemeente wel degelijk meer voor adaptieve landbouw doet 
dan de genoemde proeftuin. De 300 hectare onderwaterdrainage is klimaatgerelateerd. Ondanks 
dat er nog wetenschappelijke discussie over is, gaat het college ervan uit dat het helpt bij de 
bodemdaling en minder CO2-uitstoot. Het college heeft voorts inmiddels besloten 50.000 euro uit 
te trekken voor DNA-onderzoek naar mestvergisting specifiek voor de Krimpenerwaard te 
optimaliseren in het kader van de melkveehouderij. Dit alternatief wordt ontwikkeld met de 
Rijksuniversiteit Groningen en een laboratorium in Stolwijk.
Samen met bedrijfsleven en onderwijs is het leerwerkbedrijf opgericht om voor gekwalificeerd 
mbo-technisch personeel te zorgen. Ondanks die grote inspanning blijft de opgave voor deze 
regio groot.
Het college heeft een soort evaluatieronde gedaan bij alle winkeliersverenigingen over hun lokale 
actieplan en de retailvisie. Enkele verenigingen hebben hun lokale actieplan aangepast. Hierop 
wordt de retailvisie binnenkort aangeboden aan de raad. Het lokale actieplan voor Lekkerkerk 
gaat dat vooral over de vastgoedsituatie. Een snelle of eenvoudige oplossing liggen gezien de 
financiële opgave niet in de rede.
In de motie over gratis openbaar vervoer wordt het minst mogelijke beslag gelegd op de 
algemene middelen van ruim 55.000 euro. Het college is bereid een voorstel hierover te doen, 
maar invoering is gezien de lopende beleidswerkzaamheden op zijn vroegst medio 2020 
mogelijk. De motie stelt voor dit door de welzijnsstichtingen te laten toetsen. Daar het om 
inkomens gaat, moet de AVG in acht worden genomen.
In de motie van Pro Krimpenerwaard is de Rotterdamse ‘meedoenpas’ een herhaling van zetten. 
Eerder heeft de raad dit idee verworpen. Aan het zaakgerichte ICT-systeem wordt ook een 
volgsysteem gekoppeld, zodat de burger zijn of haar zorgen digitaal kan volgen. Voor de aanpak 
van kinderarmoede verwijst het college naar de RIB’s over diverse initiatieven. De overbodige 
motie is te breed opgesteld en veel van de gevraagde acties zijn in uitvoering.

Wethouder De Wit is blij dat wonen en bouwen in grote belangstelling staan van de raad. 
Voor Skaeve Huse vindt een nieuw locatieonderzoek plaats. Er vindt regelmatig overleg met de 
corporaties en de regio plaats, gezien de gezamenlijke opgave. De omvang van het probleem 
wordt goed in kaart gebracht. Vervolgens legt het college de resultaten van het onderzoek voor. 
Volgens Waard18 zou er niet worden geparticipeerd in deze gemeente. Het college weerspreekt 
dit en wijst op de pilot Schoonhoven als onderdeel van de op te stellen Omgevingsvisie en het 
nauw betrekken van de stakeholders bij de centrumontwikkeling van Stolwijk.
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Het verzoek van de VVD om  flitsvergunningen in te voeren is voorlopig niet uitvoerbaar bij de 
RO-afdeling gezien het relatief hoge aantal, soms complexe, bestemmingsplannen in de 
Krimpenerwaard en de inspanningen voor de Omgevingsvisie.
Het college kijkt flexibel naar het aanbod bij woningbouwprojecten. Zo is afgelopen week de 
Plateelbakkerij in Schoonhoven opgeleverd met divers aanbod, namelijk appartementen van 
verschillende groottes en stadswoningen in een complex. Dit verdient navolging bij volgende 
projecten. De gemeente heeft daar wel de markt en financiering uit die markt voor nodig. Daarbij 
is inderdaad de beschikbare capaciteit op de RO-afdeling van buitengewoon belang.
Goed dat VGBK en ChristenUnie contact hebben met inwoners uit Gouderak. Het college nodigt 
bij elk contact inwoners uit om ideeën voor inbreidingslocaties aan te leveren en concentreert 
zich voor kansrijke herontwikkelingslocaties niet alleen op Gouderak, maar gemeentebreed, al is 
dat in het buitengebied minder eenvoudig.
Er zijn 131 sociale huur- en koopwoningen gerealiseerd c.q. gepland in 2018 en 2019 die 
financieel veelal bereikbaar zijn voor starters. Begin juli is het project ‘Woningbouw in 
Krimpenerwaard’ gepresenteerd, zonder externe inhuur, met in elk geval zes benedenwoningen 
voor 185.000 euro in de aanbieding. Mooi dat de motie Tiny houses oproept hiermee te 
experimenteren. Een proef is een complex verhaal gezien de grote hoeveelheid regels, geschikte 
locaties, de afstemming met de omgeving, de ruimtelijke procedure en de instemming van de 
provincie. Begin juli heeft het college een kansrijke proeflocatie in de gemeente bezocht. Een 
andere mogelijk vrijkomende locatie lijkt ook geschikt. Het college is bereid de motie over te 
nemen mits de ChristenUnie bereid is de uitvoering breder te trekken dan Gouderak.
De motie ‘Middenhuur’ is van belang. Regionaal loopt er een onderzoek naar, waaruit vanzelf de 
cijfers voor de Krimpenerwaard naar boven komen. De motie is feitelijk al in uitvoering.

Wethouder Hofman geeft aan dat de subsidieverleningen in 2018 niet specifiek zijn geëvalueerd, 
maar het instrumentarium als geheel wel. Dit komt op 5 november in de raad, maar op 15 oktober 
vindt hierover een thema-avond voor de raad plaats. Het subsidiejaarplan volgt hetzelfde tijdpad.
Wethouder Hofman is zeer geschokt over het ‘kaliber broodje aap’; het debat over de 
serviceloketten. Zij heeft hierover uitgebreid gesproken in het college om tot een gezamenlijk 
besluit te komen. Het instellen van een loketfunctie houdt een beperking van de producten en 
diensten in die de gemeente nu wil aanbieden. Een loket gaat verder dan burgerzaken, want hier 
vallen ook vergunningen onder en documenten die zonder afspraak afgehaald kunnen worden.
De PvdA verwees naar de toezegging over 10 procent meer bomen in de Krimpenerwaard. Het 
college wijst daarbij op het lopende bomenonderhoud en nieuwe groenprojecten. Anderzijds 
betekenen meer bomen ook minder CO2-uitstoot, dus dit heeft zeker de aandacht van het 
college. Het bomenbeheerplan heeft nog even tijd nodig om het inspraakproces van de inwoners 
goed te laten verlopen, zoals bij elk aanplantproject het geval is. Daarnaast zijn alle omwonenden 
schriftelijk geïnformeerd over de kap van de vijf bomen in Schoonhoven. Later zijn daarover 
ambtelijk vervolggesprekken met hen gevoerd.
Dat het college weinig zichtbaar zou zijn, klopt niet. Het is druk bezig met inwonersparticipatie bij 
onder andere bouwplannen, bomenaanplant enzovoort. Het college is de afgelopen jaren ook 
veel meer vertegenwoordigd bij hoorzittingen en inloopavonden in alle kernen. Daarnaast worden 
ingevolge het coalitieakkoord nieuwe inspraakmogelijkheden verkend. 
Als wordt ingezet op meer dienstbaarheid naar de inwoners zijn meer medewerkers nodig. Het 
college denkt daarbij aan twee fte. 
Voor de precieze deelname van Lokaal op 1 aan de coalitie wordt verwezen naar de 
portefeuilleverdeling. Bovendien bij de coalitieonderhandelingen heeft Lokaal op 1 voor de 
gemeentelijke dienstverlening twee opties ingebracht: hetzij meer digitaal, hetzij fysiek op locatie 
in de kernen. Dit moest nader onderzocht worden. De uitkomsten betekenen een duidelijke 
verbetering van de gemeentelijke dienstverlening.
Niet veel fietspaden in het buitengebied worden verlicht. Kunstlicht is niet helemaal uit te bannen. 
Nachtelijke verlichting is er vooral voor de veiligheid. Het college is bezig met het toepassen van 
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natuurvriendelijke verlichting, zoals de groene verlichting aan de Oudelandseweg en het dimlicht 
aan de Tiendweg in Ouderkerk aan den IJssel. Koud blauw licht is inderdaad minder wenselijk.
De gemeente voert inspecties uit via een landelijke methodiek. Bij het bomenbeleid zijn de 
20.000 bomen in vier categorieën verdeeld, waarvan bij twee- tot vierduizend kwetsbaardere 
exemplaren meerdere inspecties nodig zijn. De raad heeft daarnaast zelf besloten om de kwaliteit 
voor de meeste bomen op niveau B te onderhouden. De recente schouw toont aan dat de 
algemene bomenconditie is verbeterd.

Burgemeester Cazemier noemt de aandacht voor veiligheid op de Lek een terecht punt, zeker bij 
de vele scheepvaartbewegingen op de noordelijke rivierenkruising. De drie veiligheidsregio’s 
hebben hierover afspraken gemaakt met communicatie als onderdeel. Gezien de signalen die de 
raad bereiken, wordt kennelijk een gebrekkige communicatie ervaren. Het college zal dit bij het 
bestuurlijk overleg aankaarten en nodigt de raad uit zelf deze opmerking in te brengen tijdens de 
commissievergadering van 17 september 2019 als met de veiligheidsdiensten wordt gesproken 
over de veiligheid in de Krimpenerwaard.
De CDA-motie over het beperken van externe inhuur is terecht gewijzigd naar externe 
adviesbureaus, daar deze gemeente relatief een zeer laag inhuurpercentage kent, 15 procent 
tegen landelijk 22 procent van de loonsom. Externe bureaus worden ingeschakeld voor 
specifieke expertise die de gemeente niet in eigen huis heeft en voor werkzaamheden die de 
ambtelijke capaciteit te boven gaat. Blijkens de ANO-Monitor hebben de gemeenten met 50.000 
tot 100.000 inwoners 9,1 fte per 1.000 inwoners. De gemeente Krimpenerwaard beschikt over 
7,7 fte per 1.000 inwoners. Dit aanmerkelijk lagere aantal betekent dat deze gemeente eerder tot 
inhuur moet overgaan. Een van de doelen van het college is dat het de ambities van de raad 
goed wil blijven uitvoeren. Het college ontraadt al met al de motie die de inhuur van externe 
adviesbureau zo vastpint en bovendien matig onderbouwd is. 
Het college wil de ambities van Dierbaar Krimpenerwaard niet uitvoeren. De nota dierenwelzijn 
wordt na de zomer behandeld en daarin wordt het beleid op dierenwelzijn vormgegeven. Eerder 
heeft het college toegezegd in de komende nota aandacht te hebben voor de 
zwerfkattenproblematiek en nog dit jaar op zoek te gaan naar financiering. Overigens is dankzij 
bemiddeling van het college via Stichting Sympany een bedrag van 1.258 euro aan Stichting 
Wetland Cats toegekend. De burgemeester gaat eind deze maand persoonlijk een werkbezoek 
afleggen. Het is aan de raad om te bepalen waar de dierenwelzijnssubsidies heen gaan, want 
ook de Dierenbescherming is een vaste partij. De nota dierenwelzijn kostte geen 35.000 euro, 
maar 14.000 euro. Het externe bureau heeft naast faunabeheerplannen ook de 
dierenwelzijnsnota geschreven voor de gemeente Rotterdam.

De voorzitter meldt dat de CDA-motie 19-36 over de buurtsportcoaches als volgt is gewijzigd:
Punt 2: ‘het beleid zo aan te passen dat de buurtsportcoaches versterkend werken voor de 
verenigingen’. Het oordeel hierover is verder aan de gemeenteraad,

De heer Schoof, VGBK, vraagt een schorsing voor intern beraad en na de tweede termijn direct 
te stemmen over de moties en amendementen.

De voorzitter schorst de vergadering.

Schorsing

De voorzitter heropent de vergadering en stelt de raad voor, het ordevoorstel van VGBK over te 
nemen om de tweede termijn beknopt te houden. Dit kan bij wijze van stemverklaring of een korte 
toelichting op de moties en de amendementen. 
De voorzitter constateert dat de raad hiermee akkoord gaat.
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De heer Pannekoek, Waard18, is niettemin van zins zijn spreektijd te gebruiken in tweede 
termijn. Er is een gevoel van omgekeerde volgorde voor het sluitend maken van de begroting. 
Het college wenst de kaders te ontvangen voor het opstellen van de begroting 2020, maar er is 
geen kader voorgesteld waarop het college kan gaan bezuinigen om ombuigen. Waard18 wacht 
lijdzaam af tot oktober 2019 om dan de discussie te voeren. Zijn fractie had het college de kaders 
graag hedenavond meegegeven.
De verwijzing van dit college naar de verantwoordelijkheid van de medische sector voor een 
huisartsenpost was eerder al door het voormalige college van Nederlek gemeld. Sindsdien is er 
niets veranderd en dus ook niet met dit verkiezingsitem van Lokaal op 1.
Het college gaat niet in op de zorgen van de financiering van de energietransitie en verwijst naar 
de informatieavonden voor raadsleden. Waard18 roept het college op de inwoners erbij te 
betrekken in plaats van op regionaal niveau van alles voor te kauwen.
Het klopt dat er geen dekkingsvoorstel zit bij de suggestie van de fractie voor het structurele deel 
van de afvalstoffenheffing. Eerst moet er een gat van 1 miljoen euro worden gedicht eer er weer 
structurele ruimte is. Waard18 meent dat een incentive aan de inwoners als dank voor de 
uitstekende afvalscheiding uit incidentele middelen valt te halen.
Bij de innovatieve maatregelen die het college ondersteunt, wordt aangegeven dat de 
communicatie voor verbetering vatbaar is. De fractie roept het college op dit van de daken te 
schreeuwen, maar dan wel van de daken waarop geen zonnepanelen liggen.
Mooi dat het college twee ruimtelijke plannen weet te noemen met extra inzet op 
inwonersparticipatie. De fractie wenst dit echter voor alle plannen op alle beleidsterreinen door te 
voeren. De oproep gold dus voor alle portefeuillehouders.
Waard18 vroeg of de gemeentelijke dienstverlening zonder zesde wethouder was uit te voeren. 
Het college noemt het bijwonen van allerlei bijeenkomsten als het enige wapenfeit waarmee het 
niveau is verhoogd. Waard18 is niet overtuigd van de noodzaak van een zesde wethouder.
De nachtbus is naast vervoer naar uitgaansgelegenheden buiten de gemeente ook in te zetten 
als alternatief vervoer bij bijvoorbeeld autopech. De fractie hecht aan het belang van onderzoek 
dat het nut en de noodzaak zal uitwijzen.

De heer Van de Lagemaat, D66, is verheugd met de toezegging van het college om in het 
bestuurlijk overleg van 11 juli 2019 de nachtbus in te brengen. Het leek D66 goed hier een 
uitspraak van de raad mee te geven middels de volgende motie als steun in de rug van het 
college.

===
M19-55, D66, VVD, CDA, Lokaal op 1, PvdA, ChristenUnie en VGBK – onderzoek naar 
haalbaarheid nachtbus

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019 

gehoord de beraadslaging

overwegende dat
- wij het belangrijk vinden om de jeugd in de Krimpenerwaard te kunnen voorzien van 

openbaar vervoer in de vorm van een nachtbus in het weekend
- de jeugd aangegeven heeft hiervoor belangstelling te hebben
- de klankbordgroep jongeren hiervoor een advies heeft opgesteld
- de jeugd ook bereid is hiervoor te betalen

van oordeel dat
- het hebben van een nachtbus ook voor de horeca in de Krimpenerwaard interessant kan 

zijn
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- dat dit een verbindende werking kan hebben tussen de diverse horeca en kernen
- dat dit ook een aanzet kan zijn tot het maken van een gezamenlijke activiteitenagenda en 

het organiseren van diverse activiteiten voor de jeugd
- dit ook de veiligheid verhoogt

verzoekt het college om
- onderzoek te doen naar de mogelijkheden van de toepasbaarheid van deze nachtbus. Met 

als doel om een goede oplossing te bieden aan de uitgaande jeugd in de Krimpenerwaard
- de raad te informeren over de uitkomsten van de haalbaarheid hiervan

en gaat over tot de orde van de dag

De motie is ondertekend door de fracties van D66, VVD, CDA, Lokaal op 1, PvdA, ChristenUnie 
en VGBK.
===

De heer Van Dorp, CU, vindt het goed om te horen dat het gaat om het vrijstellen bij de obz bij 
zonnepanelen en niet voor de woz. Goed te horen dat de wachtlijsten in de jeugdzorg korter zijn. 
Het beeld dat de Rekenkamer schetste, was minder rooskleurig. Dank voor de positieve bijdrage 
inzake de sportambassadeur. De fractie is erg teleurgesteld over de reactie op de Fietsagenda. 
De fractie staat erop dat die voor het einde van dit jaar voorligt. Op motie M19-40 suggereerde 
het college de passage ‘de kern Gouderak’ te schrappen. De fractie is bereid deze te wijzigen in 
‘Krimpenerwaard’. Graag een inhoudelijke toelichting van het college op de situatie in Gouderak.

De heer Maat, PvdA, beluisterde bereidheid bij het college om motie M19-40 over de 
meedoenpas openbaar vervoer uit te voeren via een raadsvoorstel. De fractie wil de motie 
handhaven en roept de overige fracties op die te steunen.
Zeer recent is de Werkgroep Energietransitie opgericht die hopelijk voortvarend aan de slag gaat. 
De RES-agenda is als concept aangeboden, waarbij de regionale onderhandelingen in juli en 
augustus plaatsvinden. Welke boodschap neemt het college namens de gemeente daarin mee?

Mevrouw Klomp, PK, is niet principieel tegen vaccinaties, maar wil graag dat genuanceerder naar 
dit thema wordt gekeken.

De heer Zuijderwijk, VVD, meldt enkele wijzigingen in het dictum van M19-42 de motie ‘Veiligheid 
in de kernen’. In punt 1 wordt ‘een tienpuntenplan’ gewijzigd naar ‘een plan’, in punt 3 wordt de 
zinsnede ‘met inwoners per kern te inventariseren waar deze knelpunten liggen’ geschrapt’ en de 
laatste zin daarin te wijzigen naar ‘de raad te informeren over de bevindingen’.
Bij motie M19-41 blijkt het onderzoek naar middenhuur al grootschalig te worden uitgevoerd. 
Vandaar de aanpassing van het dictum naar ‘in aansluiting op het onderzoek in de regio te kijken 
naar de (on)mogelijkheden om middenhuurwoningen te realiseren’. De laatste zin wordt als volgt: 
‘de raad te informeren over de bevindingen uit het onderzoek’.

De heer Oudshoorn, VVD, haalt het coalitieakkoord aan waarin de komst van het nieuwe 
cultuurbeleid voortvarend wordt aangepakt. Dit moet dan financieel haalbaar zijn. In de 
Krimpenerwaard wordt gemiddeld 39 euro per inwoner aan cultuur uitgegeven tegen landelijk 
106 euro, dus deze gemeente heeft nog een inhaalslag te maken. Hiertoe dient de VVD motie 
M19-52 in. Tenminste, als de raad dat overheeft voor muziek, fotografie, beeldhouwkunst, 
moderne kunst, architectuur, literatuur, theater, musea, podiumkunsten, musicals enzovoort. 
Cultuur zorgt voor verbinding, verbroedering en lering en is overdraagbaar aan volgende 
generaties via verhalen en boeken.
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===
M19-52, VVD, CU en D66 – incidentele subsidie cultuur

De raad van de gemeente Krimpenerwaard in vergadering bijeen d.d. 9 juli 2019

gehoord de beraadslaging

overwegende dat
- het noodzakelijk is dat er voldoende gelden beschikbaar zijn om incidentele uitgaven met 

betrekking tot cultuur te doen
- er op dit gebied nog veel inhaalslagen te behalen zijn. Bijvoorbeeld achterstallig onderhoud 

en bijdragen met betrekking tot de Historische Encyclopedie Krimpenerwaard
- er in het coalitieakkoord staat dat wij met de nieuwe Cultuurnota voortvarend aan de slag 

gaan en de uitvoering voortvarend wordt opgepakt

van oordeel dat
met een reservering in de begroting de mogelijkheid wordt gegeven om noodzakelijke uitgaven te 
kunnen doen

verzoekt het college om
- incidenteel voor het begrotingsjaar 2020 50.000 euro te reserveren op de begroting om 

noodzakelijke inhaalslagen snel op te kunnen pakken (denk bv aan achterstallig onderhoud 
en bijdragen met betrekking tot de Historische Encyclopedie Krimpenerwaard)

- dit te dekken uit de gelden van de precariorechten of uit de algemene reserve

en gaat over tot de orde van de dag.

De motie is ondertekend door de fracties van VVD, CU en D66.
===

De heer Dekker, CDA, hoort dat de aanpassing van de M19-36 motie Buurtsportcoaches in lijn is 
met de reactie van het college dat de coaches niet worden geïntegreerd met de verenigingen. 
Daar doelde de term inbedding niet op, het CDA wilde het beleid zo aanpassen dat zij 
versterkend werken voor de verenigingen, waarmee ook aan hen tegemoet wordt gekomen. De 
fractie beveelt warm aan, de motie te ondersteunen en vraagt het college om een reactie.
In reactie op motie M19-38 stelt het college in feite dat de organisatie op alle fronten goed doet 
bij de externe inhuur. Het CDA is er niet tevreden mee dat sinds de herindeling het apparaat met 
7 tot 8 procent is gegroeid. Met name bij de inhuur van adviesbureaus zijn er mogelijkheden voor 
besparingen. De fractie handhaaft de motie om het college hier kritisch naar te laten kijken.
Bij de motie Servicepunten had de fractie expliciet aangegeven dat de door het college 
ingeschatte 50.000 euro voor nieuw personeel niet nodig is. Zo is een receptie niet nodig als je 
een punt in een bibliotheek vestigt. Beveiliging is ook niet nodig, want die is uit de bestaande 
formatie al beschikbaar. Ook services als catering en ICT-hardware zijn nodig. Dit is een 
doelredenering en dus een verzonnen redenering en daarvoor geldt de term ‘broodje aap’. Het 
blijft bijzonder dat Lokaal op 1 dit letterlijke focuspunt ‘servicepunten in de kernen’ uit het 
verkiezingsprogramma heeft losgelaten. Het CDA wil de motie in stemming brengen om de draai 
van Lokaal op 1 richting de inwoners te laten zien.
Het CDA steunt graag de motie over de binnensporttarieven. Gezien het beperkte aantal 
vergaderingen is het wel verbazend dat er 25.000 euro is uitgetrokken voor een extra bode. 
Niettemin steunt de fractie de dienaangaande motie.
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Het CDA vindt het storend dat de voorzitter het college op geen enkele wijze heeft gehouden aan 
de spreektijd, maar wel bij de raad. Dit lijkt niet correct en is daarmee onderwerp voor verdere 
bespreking in het presidium.

De voorzitter wijst op de totale hoeveelheid van 40 minuten aan spreektijd voor het college in 
eerste termijn en 20 minuten voor de tweede termijn. Het college is 15 minuten over de eerste 
termijn heen gegaan en dus resteren er voor de tweede termijn nog vijf minuten, waarmee dit 
precies past binnen het ordereglement.

De heer Schoof, VGBK, gaat ervan uit dat het college de duurzaamheidslening snel oppakt. 
VGBK hecht belang aan het onderzoek naar de mogelijkheden voor starterswoningen inclusief de 
dekking. Aan de rotonde bij Stolwijk wordt al gewerkt. De fractie complimenteert het college 
hiervoor. VGBK denkt dat de motie over natuurvriendelijke verlichting is geland bij het college en 
goed wordt opgepakt richting de begroting. De ontwikkelingen in Gouderak kunnen een 
voorbeeld zijn voor andere kernen. De fractie ondersteunt de cultuur in al haar uitingen. Bij motie 
M19-52 over cultuur volgt VGBK de zuivere lijn van eerst een beleidsnota en dan pas het beleid.

De heer Van der Ham, SGP, werd geïntrigeerd door de reactie van het college over betere 
service na de aanstelling van het nieuwe management van Cyclus. Kan het college daarover 
verder uitweiden? Het college betoogt over de eigen zichtbaarheid dat de raad moet kijken om 
iets te zien. In antwoord daarop had de SGP eerder betoogd dat om iets te zien er wel iets moet 
zijn. De opmerking over de landbouwparagraaf in de energietransitie is goed verstaan. Reden 
temeer om de trots van de SGP op de agrarische sector te onderstrepen die ook aan deze grote 
opgave vorm en inhoud kan geven. Het college schuift echter de overige punten naar het 
regionale overleg, terwijl voor de fractie onzichtbaar blijft wat het college daar namens deze 
gemeente gaat inbrengen.
De SGP rekent bij haar amendement op steun van de VGBK, dat zojuist verklaarde de lijn te 
volgen van eerst nota maken en dan beleid.
Bij motie M19-34 wil de SGP met vier andere partijen de 500.000 euro precarioheffing graag aan 
duurzaamheid besteden. Volgens het college is de begroting goed voorzien aan middelen voor 
duurzaamheid. De fractie houdt daarom de motie aan om bij de begrotingsbehandeling hoe het 
investeringsprogramma qua duurzaamheid uitpakt.
Het college erkende bij de motie over havengelden en walstroom dat de gemeente voor het 
laatste te hoog is. De SGP hoopt dat de VVD-fractie die uitspraak goed heeft gehoord, daar die 
dit punt eerst tegensprak. Bij havengelden redeneert het college dat bij minder aanleggingen de 
kostendekkende tarieven vanzelf hoger worden. De SGP redeneert andersom, namelijk de te 
hoge havengelden schrikt aanmelders af. Met andere woorden, ‘de kip of het ei’. Wie gelijk heeft, 
weet de fractie niet. Wel wil zij daarover meer duidelijkheid krijgen. Daar het college nader wil 
kijken naar de combinatie havengelden-walstroom, is de SGP bereid deze motie aan te houden 
tot de begroting. De fractie rekent op een concreet voorstel om de walstroomtarieven te 
mitigeren. 
De SGP is blij met de aanpassing van de motie ‘tiny houses’. De opmerking van het college over 
verbreding naar de hele gemeente was in lijn met het standpunt van de SGP.
Bij de VVD-cultuurmotie ondersteunt de SGP de houding van het college om eerst dit beleid vast 
te stellen en daarna de middelen. De VVD wijst op de lage cultuurmiddelen per inwoner. De 
SGP-fractie wijst erop dat de 50.000 euro in de motie niet veel zoden aan de dijk zet.

Mevrouw Van Rooy, DK, wil graag de gelegenheid krijgen voor de tweede termijn, zoals de 
voorzitter ook alle andere partijen spreektijd heeft gegund.

De voorzitter herinnert mevrouw Van Rooy eraan, haar in eerste termijn al extra ruimte te hebben 
gegeven ondanks dat haar spreektijd allang op was. Daar de andere partijen zich ook aan hun 
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spreektijd hielden en de voorzitter hen op dat moment heeft afgekapt, kan hij Dierbaar 
Krimpenerwaard geen extra spreektijd geven. Er is alleen nog de gelegenheid om bij de 
stemmingen een stemverklaring af te geven.

Mevrouw Van Rooy, DK, wil desondanks kort ingaan op de door haar ingediende moties, vooral 
op die over de bijdrage aan Stichting Wetland Cats.

De voorzitter staat dat op grond van het reglement van orde niet toe.

Wethouder Boere is niet eens met de SGP over het kip-en-het-ei-verhaal. De kip was er al in de 
vorm van lage inkomsten. Hierdoor moesten de kostendekkende tarieven behoorlijk worden 
opgehoogd. Al is de bezettingsgraad heel laag, het college zegt nogmaals toe, hiernaar te kijken.

Wethouder Sleeuwenhoek wijst bij de buurtsportcoaches op de contractuele afspraken met 
Teamsport Krimpenerwaard om richting de verenigingen ondersteunend te werken. Aanpassing 
van beleid is derhalve niet nodig. Het college ontraadt alsnog de motie.

Wethouder Bening wil ondanks de opmerkingen van de ChristenUnie over de Fietsagenda graag 
de uitgereikte fietstoeter houden. Door de wijziging van het Klimaatakkoord is ook de RES-
agenda gewijzigd. Het college zegt toe de inbreng voor de Krimpenerwaard te delen met de 
Werkgroep Energietransitie. Het college vraagt zich bij de gewijzigde cultuurmotie af hoe dit 
voorstel wordt bekostigd. Als de VVD daarvoor geen suggestie heeft, raadt het college de motie 
af.

De heer Zuijderwijk, VVD, stelt voor dat het college voor de volgende raadsvergadering een 
raadsvoorstel voorbereid. Dan kijkt de raad of daarvoor geschikte dekking is te vinden.

Wethouder Bening doet hierover geen toezegging, maar neemt de suggestie in overweging.
Hij verwijst bij de reactie van de SGP op de ervaren onzichtbaarheid van het college naar de 
tekst in Mattheüs 7:8 ‘zoekt en gij zult vinden’. Het college hoopt dat zijn onzichtbaarheid steeds 
minder wordt naarmate de Werkgroep meer geïntegreerd raakt met het RES-programma.

Wethouder De Wit dankt de ChristenUnie-fractie voor aanpassing van de motie door de 
verkenning naar tiny houses te verbreden naar de Krimpenerwaard. Er volgt een voorstel om de 
Wet voorkeursrecht te plaatsen op gronden die de raad heeft ontgrensd uit de natuur in 
Gouderak ten behoeve van woningbouw en andere ontwikkelingen. Het college acht dit nodig.

Wethouder Hofman ontraadt het amendement van de SGP. Het college ontraadt eveneens de 
CDA-motie over de serviceloketten. Meerdere malen heeft het college zijn standpunt in dezen 
toegelicht. Een van de moties van Pro Krimpenerwaard over volksgezondheid en milieu gaat over 
50 procent meer openbaar groen in de Krimpenerwaard. Daar de gemeente daarmee 
grotendeels al bezig is, ontraadt het college ook deze motie.

De voorzitter brengt de amendementen, de moties en het raadsvoorstel in stemming.

De gemeenteraad aanvaardt unaniem amendement A19-44. 

De gemeenteraad verwerpt amendement A19-47 met 11 stemmen voor van de fracties van CDA 
2 stemmen, Dierbaar Krimpenerwaard, Pro Krimpenerwaard, PvdA, SGP en Waard18 en 
18 stemmen tegen van de fracties van CDA een stem, ChristenUnie, D66, Lokaal op 1, VGBK en 
VVD.
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M19-34 is aangehouden.

M19-35 is aangehouden.

De gemeenteraad verwerpt gewijzigde motie M19-36 met 10 stemmen voor van de fracties van 
CDA, Pro Krimpenerwaard, PvdA en SGP en 19 stemmen tegen van de fracties van 
ChristenUnie, Dierbaar Krimpenerwaard, D66, Lokaal op 1, VGBK, VVD en Waard18.

De gemeenteraad verwerpt motie M19-38 met 4 stemmen voor van de fracties van CDA en Pro 
Krimpenerwaard en 25 stemmen tegen van de fracties van ChristenUnie, Dierbaar 
Krimpenerwaard, D66, Lokaal op 1, PvdA, SGP, VGBK, VVD en Waard18.

De gemeenteraad aanvaardt gewijzigde motie M19-40 met 18 stemmen voor van de fracties van 
CDA, ChristenUnie, Dierbaar Krimpenerwaard, Lokaal op 1, Pro Krimpenerwaard, PvdA, SGP en 
Waard18 en 11 stemmen tegen van de fracties van D66, VGBK en VVD.

De gemeenteraad aanvaardt gewijzigde motie M19-41 met 27 stemmen voor van de fracties van 
CDA, ChristenUnie, D66, Lokaal op 1, Pro Krimpenerwaard, PvdA, SGP, VGBK en VVD en 
2 stemmen tegen van de fracties van Dierbaar Krimpenerwaard en Waard18.

De gemeenteraad aanvaardt gewijzigde motie M19-42 met 27 stemmen voor van de fracties van 
CDA, ChristenUnie, D66, Dierbaar Krimpenerwaard, Lokaal op 1, PvdA, SGP, VGBK, VVD en 
Waard18 en 1 stem tegen van de fractie van Pro Krimpenerwaard.

De gemeenteraad verwerpt motie M19-43 met 4 stemmen voor van de fracties van CDA en Pro 
Krimpenerwaard en 25 stemmen tegen van de fracties van ChristenUnie, D66, Dierbaar 
Krimpenerwaard, Lokaal op 1, PvdA, SGP, VGBK, VVD en Waard18.

De gemeenteraad aanvaardt unaniem de gewijzigde motie M19-44. 

De gemeenteraad verwerpt motie M19-45 met 2 stemmen voor van de fracties van Dierbaar 
Krimpenerwaard en Pro Krimpenerwaard en 27 stemmen tegen van de fracties van CDA, 
ChristenUnie, D66, Lokaal op 1, PvdA, SGP, VGBK, VVD en Waard18.

De gemeenteraad verwerpt motie M19-46 met 2 stemmen voor van de fracties van Dierbaar 
Krimpenerwaard en Pro Krimpenerwaard en 27 stemmen tegen van de fracties van CDA, 
ChristenUnie, D66, Lokaal op 1, PvdA, SGP, VGBK, VVD en Waard18.

De gemeenteraad verwerpt motie M19-47 met 5 stemmen voor van de fracties van Dierbaar 
Krimpenerwaard, Pro Krimpenerwaard, PvdA en Waard18 en 24 stemmen tegen van de fracties 
van CDA, ChristenUnie, D66, Lokaal op 1, SGP, VGBK en VVD.

De gemeenteraad verwerpt motie M19-48 met 4 stemmen voor van de fracties van Dierbaar 
Krimpenerwaard, Pro Krimpenerwaard en PvdA en 25 stemmen tegen van de fracties van CDA, 
ChristenUnie, D66, Lokaal op 1, SGP, VGBK, VVD en Waard18.

De gemeenteraad verwerpt motie M19-49 met 2 stemmen voor van de fracties van Dierbaar 
Krimpenerwaard en Pro Krimpenerwaard en 27 stemmen tegen van de fracties van CDA, 
ChristenUnie, D66, Lokaal op 1, PvdA, SGP, VGBK, VVD en Waard18.

De gemeenteraad verwerpt motie M19-50 met 2 stemmen voor van de fracties van Dierbaar 
Krimpenerwaard en Pro Krimpenerwaard en 27 stemmen tegen van de fracties van CDA, 
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ChristenUnie, D66, Lokaal op 1, PvdA, SGP, VGBK, VVD en Waard18.

De gemeenteraad verwerpt motie M19-51 met 2 stemmen voor van de fracties van Dierbaar 
Krimpenerwaard en Pro Krimpenerwaard en 27 stemmen tegen van de fracties van CDA, 
ChristenUnie, D66, Lokaal op 1, PvdA, SGP, VGBK, VVD en Waard18.

De gemeenteraad aanvaardt motie M19-52 met 15 stemmen voor van de fracties van CDA, 
ChristenUnie, D66, Pro Krimpenerwaard, PvdA, VVD en Waard18 en 14 stemmen tegen van de 
fracties van Dierbaar Krimpenerwaard, Lokaal op 1, SGP en VGBK.

Mevrouw Van Rooy, DK, vraagt om een hoofdelijke stemming over motie M19-53.

26 leden stemmen voor de motie:
Mevrouw Bultman – CDA
Mevrouw Van Buren – VGBK
De heer Dekker – CDA
De heer Van Dorp – CU
De heer Van Dortmont – VGBK
De heer Gabeler – Lokaal op 1
De heer Van der Graaf – PvdA
De heer Van der Ham – SGP
De heer Van der Hek – VGBK
De heer Hoftijzer – Lokaal op 1
De heer Van de Lagemaat – D66
De heer Larooij – CDA
De heer Maat – PvdA
De heer Mondriaan – VGBK
De heer Neven – SGP
De heer Oudshoorn - VVD
De heer Schamper - VGBK
De heer Schoof – VGBK
Mevrouw Smit – Lokaal op 1
De heer Tom – CU
De heer Verburg – SGP
Mevrouw Vogel – VVD
De heer Wassink - SGP
De heer Van der Wilt – VVD
Mevrouw Van Zijl - CU
De heer Zuijderwijk – VVD

3 leden stemmen tegen de motie:
Mevrouw Klomp – Pro Krimpenerwaard
De heer Pannekoek – Waard18
Mevrouw Van Rooy – Dierbaar Krimpenerwaard

De gemeenteraad verwerpt motie M19-53 met 3 stemmen voor en 26 stemmen tegen.

Mevrouw Van Rooy, DK, vraagt een hoofdelijke stemming over motie M19-54

23 leden stemmen voor de motie:
Mevrouw Bultman – CDA
Mevrouw Van Buren – VGBK
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De heer Dekker – CDA
De heer Van Dorp – CU
De heer Van Dortmont – VGBK
De heer Gabeler – Lokaal op 1
De heer Van der Ham – SGP
De heer Van der Hek – VGBK
De heer Hoftijzer – Lokaal op 1
De heer Larooij – CDA
De heer Mondriaan – VGBK
De heer Neven – SGP
De heer Oudshoorn - VVD
De heer Schamper - VGBK
De heer Schoof – VGBK
Mevrouw Smit – Lokaal op 1
De heer Tom – CU
De heer Verburg – SGP
Mevrouw Vogel – VVD
De heer Wassink - SGP
De heer Van der Wilt – VVD
Mevrouw Van Zijl - CU
De heer Zuijderwijk – VVD

6 leden stemmen tegen de motie:
De heer Van der Graaf – PvdA
Mevrouw Klomp – Pro Krimpenerwaard
De heer Van de Lagemaat – D66
De heer Maat – PvdA
De heer Pannekoek – Waard18
Mevrouw Van Rooy – Dierbaar Krimpenerwaard

De gemeenteraad verwerpt motie M19-54 met 6 stemmen voor en 23 stemmen tegen.

De gemeenteraad aanvaardt motie M19-55 met 25 stemmen voor van de fracties van CDA, 
ChristenUnie, Dierbaar Krimpenerwaard, D66, Lokaal op 1, Pro Krimpenerwaard, PvdA, VGBK, 
VVD en Waard18 en 4 stemmen tegen van de fracties van SGP.

De gemeenteraad stemt unaniem in met de Kadernota 2020 en de Meerjarenraming 2021-2023.

Schorsing
De voorzitter schorst de vergadering tot woensdag 10 juli 2019 om 20.00 uur. 

Aldus vastgesteld in de openbare raadsvergadering van de gemeente Krimpenerwaard, 
gehouden op 24 september 2019.

de griffier, de voorzitter,

mevrouw M-L. van Muijen de heer mr. R.S. Cazemier


